
تمام روستاهای خراسان شمالی برقدار شد
 آواز صلح از مشهد با هنرنمایی معلولان 

به جهان مخابره شد

 تحقق وعده استاندار در دو ماه
رونمایی از نخستین اجرای ارکستر ویژه ملی ایران

بــا تأکیــد و پیگیری مســتمر اســتاندار 
خراسان شــمالی در دو ماه گذشته، عملیات 
برقرسانی به ۲۳ روستا و آبادی باقیمانده این 
استان به پایان رسید.سیزدهم دی ماه امسال 
بود که محمدعلی شجاعی، استاندار در سفر 
به شهرستان فاروج، دو دستور عملیاتی ویژه 

صادر کرد؛ نخست ...

آیین رونمایی از نخستین اجرای ارکستر ویژه 
ملی ایران با اجرای شماری از معلولان با شعار 
»آواز- صلح« در مشهد برگزار شد.به گزارش 
خبرنگار مــا، خطه خورشــید از دیرباز مهد 
زعفران اســت! گاهی گلبرگ های این زعفران 
می شــود آدم هایی از جنس فرشتگان زمینی 

.......صفحه 4 معلول که حالا آمده اند ... .......صفحه ۲
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کمبود پارکینگ  وگره ترافیکی ؛ زخم کهنه هسته مرکزی مشهد
 رئیس کمیسیون عمران شورای شهر

 مشهد در پاسخ به قدس:

نبود شفافیت جدّی ترین 
آسیب مدیریت شهری است

.......صفحه ۳

قدسگزارشمیدهد

.......صفحه 4

گزارش

فارس: چندی اســت بیمارســتان امام 
سجاد)ع( مشــهد در پرداخت حقوق و 
مزایای کارکنان خود با مشــکل مواجه 
شــده که همین امر گلایه کارکنان را در 

بر داشته است. 
بیمارستان امام سجاد)ع( مشهد در سال 
۱۳۵۸ به  صورت درمانگاه در محله گلشهر 

مشهد تأسیس شد. 
با توجه به  نیاز شدید مردم منطقه گلشهر 
که عمده جمعیت آن را مهاجران تشکیل 
می دهنــد، این مجموعه تحــت عنوان 
بیمارســتان ۱۲۰ تختخوابی افتتاح و در 
حال حاضر دارای بخش های جراحی زنان 
و زایمان، جراحی عمومی، اطفال، چشم، 
ENT، داخلی، ارتوپدی، دیالیز و اورژانس 

است. 
اما مدتی اســت که این بیمارســتان در 
پرداخت حقوق و مزایای کارکنان خود با 
مشکل مواجه شده به  طوری که تعدادی 
از پرســتاران، ضمن گلایــه از پرداخت 
نشــدن حقــوق و مزایای خود توســط 
مسئولان، خواستار پیگیری این موضوع 

شدند.

 معوقات 5 ماهه
یکی از پرستاران این بیمارستان گفت: در 
حال حاضر حدود پنج ماه است که حقوق 
دریافت نکردیم و تقریباً حدود دو هفته 
پیش مسئولان حقوق مرداد و عیدی سال 

گذشته را پرداخت کردند.

وی با اشــاره به  این نکته که متأســفانه 
بیمارستان سنوات و کارانه هم پرداخت 
نمی کند، ابراز کرد: همه بیمارســتان ها 
براســاس تعداد بیمار، به  پرستاران خود 
کارانه پرداخت می کنند، اما بیمارســتان 

امام سجاد)ع( کارانه نمی پردازد.
این پرســتار در ادامه به  ساعت کاری بالا 
در بیمارستان اشــاره و تصریح کرد: در 
اصل ســاعت کاری ما باید 6 ساعت در 
روز و ۲6 شــیفت کاری در ماه باشد، اما 
به  دلیل اینکه بیمارستان تعداد بیماران 
خود را افزایش داده در حال حاضر هفت 
ساعت و نیم در روز و ۳۱ شیفت کاری در 

ماه باید پرُ کنیم. 
وی ضمن اشاره  به  این نکته که بیمارستان 
حدود ۱۵۰ نفر پرسنل دارد در خصوص 
علت تأخیر در پرداخت حقوق کارکنان؛ 
خاطرنشان کرد: علت این است که حقوق 
پزشــکان را باید به  موقع پرداخت کنند 
تا آنان عمل جراحی به  این بیمارســتان 

بیاورند. 
این پرستار ادامه داد: از زمانی که رئیس 
بیمارســتان تغییر کــرد، رئیس جدید 
اقدام به آوردن یکی دو پزشــک پرُ عمل 
به  بیمارســتان کرد و همین اقدام تعداد 
بیماران و عمل ها در بیمارستان را افزایش 

داد.

 ۲۰ عمل جراحی در بیمارستان 
وی بیــان کــرد: در حال حاضــر تعداد 

عمل های جراحی در روز بین هفت تا ۲۰ 
عدد و تعــداد زایمان ها نیز بین 6 تا ۱۰ 
نفر اســت. این پرستار عنوان کرد: عقب 
افتادگی حقوق ما از ســال گذشته آغاز 
شد، البته در حال حاضر ماهی یک حقوق 
را دریافت می کنیم، اما حقوق عقب افتاده 

را و نه حقوق همان ماه. 
وی اضافه کرد: در بســیاری از ماه ها تنها 
نصف حقــوق را دریافــت می کردیم و 
باتوجه به  اینکه حقوق ما، قانون کار است، 
در آن ایام ماهی ۵۰۰ هزار تومان دریافت 

می کردیم! 
این پرســتار با بیان اینکه زنان و زایمان، 
جراحی عمومی، زیبایی، گوش و حلق و 
بینی و ارتوپد تخصص هایی هستند که در 
این بیمارستان وجود دارند؛ گفت: مشکل 
ما این اســت حقوقی هم که به کارکنان 
پرداخت می شود دیرکرد دارد و علاوه بر 
آن مقوله ای به  اســم کارانه و سنوات هم 

وجود ندارد.
وی بیــان کرد: البته تــا چندی پیش 
مســئولان بیمارستان عنوان می کردند 
قطعه زمینی در خراسان شمالی دارند 
که پس از فــروش زمین، با پرســنل 
تســویه حســاب می کنند، اما تاکنون 
خبری از فروش زمین و تسویه حساب 

نیست! 
در ادامــه به  منظور پیگیری مشــکلات 
پرستاران بیمارســتان با روابط عمومی 
دانشــگاه علوم پزشکی مشــهد تماس 

گرفتیم که آنان عنوان کردند با توجه به 
 اینکه بیمارستان امام سجاد)ع( خصوصی 

است، تحت نظر دانشگاه نیست! 

 پاسخ رئیس بیمارستان با یک ماه تأخیر
همچنین تماسی با خادم الحسینی، رئیس 
بیمارستان داشتیم که پس از حدود یک 
ماه جوابیه را ارسال کردند که متن آن در 

ادامه آمده است.
احتراماً عطف به  نامه  شماره ۲۵۰۹۷۵۲ 
مــورخ ۱۷ بهمــن مــاه ســال ۹۷، به 
استحضار می رســاند که این بیمارستان 
خیریه بوده و در منطقه محروم مشــهد 
مشــغول خدمت رسانی به  اقشار ضعیف 
جامعه می باشــد. و از طرفی به علت عدم 
پرداخت بــه  روز مطالبات بیمارســتان 
توســط ســازمان های بیمه گر و شرایط 
فعلی اقتصادی کــه اکثر خرید کالاها و 
لوازم دارویی، پزشکی و مصرفی به صورت 
نقد می باشد، با مشکل نقدینگی فراوان 
مواجه هستیم که این امر موجب تأخیر 
در پرداخــت حقوق کارکنــان خدوم و 
زحمتکش بیمارستان شده است. ضمن 
تشــکر و قدردانی از زحمــات کارکنان، 
شایان ذکر است؛ حقوق، مزایا و اضافه کار 

آنان تا مهر ماه پرداخت شده است. 
گفتنی است؛ در متن جوابیه هیچ اشاره ای 
به علت نپرداختن سنوات و کارانه و برنامه 
بیمارســتان برای این مطالبه پرستاران 

نشده بود. 

قدس: نشست خبری مدیران مناطق روز گذشته برگزار شد.
مدیر منطقه 4 شــهرداری مشــهد در این نشست با بیان 
اینکه رفع مشکل ترافیک مسیر جمعه  بازار در حال پیگیری 
اســت در خصوص معضل ترافیک مسیر جمعه  بازار شهید 
شوشتری گفت: مشاور طرحی برای رفع مشکل مسیر آن 
داده و ۷/۵ میلیارد تومان اعتبار برای آن مصوب شده است.
غلامرضا غلامی اظهار کرد: شروع عملیات انتقال جمعه  بازار 
از سال ۹4 بوده که منطقه دخالتی در آن نداشته و بر عهده 
سازمان میادین بوده، اما پیگیری هایی برای حل این معضل 
صورت گرفته است.وی یادآور شد: در زمان انتقال این بازار 
به  حریم پیش بینی، این حجم از استقبال نمی شد، به همین 
دلیل مشکل ایجاد شده که پیشنهادات متعددی برای رفع 
مشکل شده است.وی برگزاری این بازار در طی هفته را یکی 
از پیشنهادات عنوان کرد و ادامه داد: با اتصال گذرگاه شمال 
به  مســیر جمعه  بازار بخشی از حجم ترافیک به  آن مسیر 

منتقل می شــود.مدیر منطقه ۵ مشهد نیز در این نشست 
خبری با اشــاره به اینکه در اوایل سال آینده مجموعه آبی 
دو منظوره برای بانــوان و آقایان را به بهره برداری خواهیم 
رساند، تصریح کرد: همچنین ساماندهی شلوغ  بازار نیز در 
دستورکار قرار دارد که تاکنون ۵۷ درصد پیشرفت فیزیکی 

داشته است.
مدیر منطقه 6 شهرداری مشهد نیز با اشاره به طرح اضافه 
شدن تعداد مناطق شهرداری و ادغام بخش هایی از برخی 
مناطق با یکدیگر گفت: بخشــی از مناطــق 4، ۵، 6 و ۷ با 
یکدیگر ادغام می شــود.حجت الله حیدری افــزود: در این 
خصوص کدبندی هایی انجام شــده و تلاش می شود ادغام 
بخشی از مناطق به یکدیگر مشکل و مزاحمتی برای مردم 
ایجاد نکند، اما در این زمینه پیگیر سیاســت کلی ســتاد 
هســتیم.وی با بیان اینکه نیاز بــه تعریف حریم در اطراف 
منطقه ثامن و حرم مطهــر رضوی داریم تا با عنوان حریم 

ســیاحتی زیارتی شــناخته شــود، اضافه کرد: هم اکنون 
فضاهایی که در آن زائر و مجاور بتوانند در مشهد و اطراف 
آن حضور داشته و برخورداری لازم را داشته باشند، نداریم.

مدیرمنطقه 6 مشهد در خصوص بحث توزیع گردشگری، 
گفت: زمانی می توانیم به این موضوع به صورت خاص ورود 
کنیم که بتوانیم منطقه را برخوردار کنیم. اگر چنین چیزی 
محقق شود، با توجه به اینکه حداقل فاصله را با حرم مطهر 
داریم، می توانیم امکانات خوبی را در اختیار سرمایه گذار قرار 
دهیم.حیدری در خصوص ســاخت مسکن ارزان قیمت در 
ابتدای جاده میامی، گفت: پیشــنهاد شده بود ابتدای جاده 
میامی را برای مسکن ارزان قیمت تعریف کنیم و تصور بود 
این موضوع می تواند نقطه ضعف منطقه باشد. اما هم اکنون 
قرار شــده منطقه بندی در زمین های ابتدای بلوار میامی 
صورت گیرد تــا پروژه ها را به صورت ظرفیت منطقه ای به 

سرمایه گذار معرفی کنیم.

یکبامودوهوایپرداختحقوقدریکبیمارستانخصوصیدرمشهد

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
خراسان رضوی در گفت و گو با قدس: 

 امیدی به بودجه
۱۳۰ میلیاردی حاشیه و 

بافت های فرسوده نداریم

 رئیس کمیسیون عمران و شهرسازی شورای اسلامی شهر مشهد 
گفت: جدی ترین آســیب مدیریت شــهری عدم شفافیت است.

محمدهادی مهدی نیا روز گذشته در نشست خبری در پاسخ به 
پرسش خبرنگار ما درباره اصلی ترین آسیب مدیریت شهری افزود: 

بی تردید شفافیت نیاز اصلی مدیریت ...

 رئیــس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان خراســان 
رضوی گفت: امیدی به پرداخت بودجه حاشــیه شهر مشهد 
و کلانشهرهای مذهبی در ســال ۹۷ نیست. رضا جمشیدی 
در گفت و گو با قدس آنلاین اظهار داشــت: براســاس آخرین 

پیگیری هایی که روز شنبه ۱۸ اسفند از سازمان ...
.......صفحه ۳ 
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«  ا︮﹑ح ا﹜﹍﹢ی ﹝︭︣ف و ︑﹊﹫﹥ ︋︣ ︑﹢﹜﹫︡ دا︠﹙﹩ ، ﹡﹫︀ز﹝﹠︡ ﹁︣﹨﹠﹌ ︨︀زی ︀︎︡ار ا︨️. »

آ﹎﹩ ﹁︣ا︠﹢ان ﹝︤ا︡ه ︻﹞﹢﹝﹩
﹢درو﹨︀ی دو﹜︐﹩  ﹁︣وش︠ 

︣ا︨︀ن ر︲﹢ی  ︠﹩︀︐︨آب و﹁︀︲﹑ب رو ️﹋︫︣
﹢درا︋︀﹝︪︭︀ت  ﹢دروی دو﹜︐﹩︠  ︣ا︨︀ن ر︲﹢ی در ﹡︷︣ دارد ﹁︣وش ۴د︨︐﹍︀ه︠   ︠﹩︀︐︨آب و ﹁︀︲﹑ب رو ️﹋︫︣

.︡︀﹝﹡ ︤ار﹎︣ ︀ ︗︤﹫︀ت ﹝﹠︡رج در ا︨﹠︀د ﹝︤ا︡ه،︋  ز︣در︨︀ل ١٣٩٧و︋ 
︻﹑﹇﹥ ﹝﹠︡ان ︋﹥ ︫ــ︣﹋️ در ﹝︤اــ︡ه ﹝﹩ ︑﹢ا﹡﹠︡ روز﹨︀ی ﹊︪ــ﹠︊﹥ (٩٧/١٢/١٩) و دو︫ــ﹠︊﹥ (٩٧/١٢/٢٠) از 
﹫︀م و   ︎﹟﹫ ﹥ آدرس: ﹝︪ــ︡ ﹝﹆︡س-︋﹙﹢ار ار︫︀د-︋  ︨ــ︀︻️ ٨:٠٠ ا﹜﹩ ٣٠:١۵ ︗️ در︀﹁️ ا︨ــ﹠︀د ﹝︤ا︡ه︋ 
و︡ت-︎﹑ک ١٠۶ ︫︣﹋️ آب و﹁︀︲﹑ب رو︨︐︀﹩ ︠︣ا︨︀ن ر︲﹢ی، د︋﹫︣︠︀﹡﹥ ︫︣﹋️ و ︗️ ︋︀زد︡ ︠﹢درو﹨︀ 
︣﹋️ آب  ︣-︋︺︡ از را﹨︡ار︠︀﹡﹥ ︗︀د ﹝︪ــ︡- ا﹡︊︀ر︫  ــ︍﹫︡︎  ﹠︺︐﹩ ︑﹢س –︗︀ده ﹝︣غ︨  ــ︣ک︮  ︋﹥ آدرس:︫ 
︣﹋️ آب و﹁︀︲﹑ب  ︣︑︀ل︫  ︣ا︨ــ︀ن ر︲﹢ی ﹝︣ا︗︺﹥ ﹡﹞︀﹠︡. در ︲﹞﹟ ا︨﹠︀د ﹝︤ا︡ه در︎   ︠﹩︀︐و﹁︀︲﹑ب رو︨ــ

رو︨︐︀﹩ ︠︣ا︨︀ن ر︲﹢ی ︋﹥ آدرس : Abfar-Kh.ir﹇︀︋﹏ ︋︣دا︫️ ﹝﹩ ︋︀︫︡.
 ﹏﹞ روز ︨ــ﹥ ︫ــ﹠︊﹥ (٩٧/١٢/٢١) در ︊︮ ︨ــ︀︻️ ١٠:٠٠ ︀︑ :︀﹨ ﹤﹞︀﹡ ️﹡︀﹝︲ ︀دات و﹠︪ــ﹫︎ ﹏﹢︑ ️ــ﹚﹞
︫︣﹋️ آب و﹁︀︲﹑ب رو︨︐︀﹩ ︠︣ا︨︀ن ر︲﹢ی ︑︀ر ︋︀ز﹎︀︪﹩ ︎︀﹋️ ﹨︀: ︨︀︻️ ١٣:٠٠ روز ︨﹥ ︫﹠︊﹥ ﹝﹢رخ 

٩٧/١٢/٢١ در ﹝﹏ ︨︀﹜﹟ ︗﹙︧︀ت ︫︣﹋️ آب و﹁︀︲﹑ب رو︨︐︀﹩ ︠︣ا︨︀ن ر︲﹢ی
 ︤ی در ︑︀روار ︩﹫﹁ ️︧︀ ︀︫ــ︡ ﹋﹥ ﹝﹩︋  ــ︣﹋️ در ﹝︤ا︡ه ۴٠ ﹝﹫﹙﹫﹢ن ر︀ل ﹝﹩︋   ︫(﹟﹫﹝︱︑) ﹤︺ود ︼﹚︊﹞
︀﹋️ درب ︋︧︐﹥ ︋︭﹢رت ﹁﹫﹢︑ ﹩﹊︤﹏ د︋﹫︣︠︀﹡﹥ ︫︣﹋️ آب و﹁︀︲﹑ب رو︨︐︀﹩ ︠︣ا︨︀ن ر︲﹢ی  ﹝﹆︣ر در︎ 

︫﹢د.
︫﹞︀ره ︧︀ب ︗️ وار︤ ﹡﹆︡ی  IR160100004001111107144657 ︋︀﹡﹉ ﹝︣﹋︤ی ︋﹥ ﹡︀م ︑﹞︣﹋︤ و︗﹢ه ︨︍︣ده 

︣ا︨︀ن ر︲﹢ی  ︠﹩︀︐︨آب و﹁︀︲﹑ب رو ️﹋︫︣
.︫︡︀ ︭﹢رت ﹡﹆︡ی ﹝﹩︋  ︡ن︋  ︣﹡︡ه︫  ﹢رت︋  ﹫︪﹠︀دی در︮  ︎︣دا︠️ ﹝︀︋﹆﹩ ﹝︊﹙︼︎ 

.︫︡︀ ﹫︪﹠︀د ﹇﹫﹞️ ٣ ﹝︀ه ﹝﹩︋  ا︻︐︊︀ر︎ 
︗️ ﹋︧︉ ا︵﹑︻︀ت ︋﹫︪ــ︐︣ و ﹨﹞︀﹨﹠﹍﹩ ︗️ ︋︀زد︡ ︋︀ ︫﹞︀ره ︑﹞︀س٢۴-٠۵١٣٧۶۴١۴١٨ دا︠﹙﹩ ١٠٣ و١٠۴ 

.︡﹫︀﹝﹡ ﹏︮︀ ︀س﹝︑
مدلشماره موتورشماره شاسىشماره انتظامىنوع خودرورديف

نيسان وانت پيكاب 1
22208631248863461383 329الف 15-12دوكابين(سفيد)

نيسان وانت پيكاب 2
11522309125248864541383الف12-12دوكابين(سفيد)

نيسان وانت پيكاب 3
11422309157248929181383الف12-12دوكابين(سفيد)

نيسان وانت پيكاب 4
12822208592248943911383الف19-12دوكابين(سفيد)

 

"روا︋︳ ︻﹞﹢﹝﹩ ︫︣﹋️ آب و ﹁︀︲﹑ب رو︨︐︀﹩ ︠︣ا︨︀ن ر︲﹢ی" 
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در نشست خبری مدیران مناطق ۴، ۵ و ۶ شهرداری مشهد عنوان شد

حل ترافیک مسیر جمعه  بازار، ساماندهی شلوغ بازار و حریم سیاحتی زیارتی



در مراسم کلنگ زنی مجموعه استعدادهای درخشان فرزندان بی سرپرست گلستان علی عنوان شد

1200 کودک و نوجوان بی سرپرست طی 11 ماه تحویل بهزیستی شدند
قرآن و عترت

ســرور هادیان: مراســم کلنگ زنی مجموعه 
اقامتی، آموزشــی اســتعدادهای درخشان ویژه 
فرزندان بی سرپرست در مجتمع آموزشی، ورزشی 
و فنی و حرفه ای گلستان علی)ع( با حضور جمعی 

از مسئولان برگزار شد.
خیرنیــک اندیش این مجموعــه گفت: اگرچه 
خانواده من در بخش های صنعــت و اقتصاد از 
گذشته های دور حضور جدی دارند، اما از همان 
زمان هم پدر و هم عمویم در بحث مدرسه سازی 
حضور داشتند. عمویم 19 مدرسه و من تاکنون 

توانسته ام 7 مدرسه را برای بچه ها بسازم.
مهندس جلیل افشــارنژاد در ادامه تأکید کرد: 
قرار بود مدرسه بسازیم اما با آشنایی با مجموعه 
خیریه گلســتان علی)ع( طی هفت ماه گذشته 
با 9 آرشــیتکت در لندن برای ایده و اجرای این 
مجموعه به بحث و گفت و گو نشستیم ودر نتیجه 
به اجرای چهار بلوک جداگانه اقامتی، آموزشی 
استعدادهای درخشان ویژه فرزندان بی سرپرست 
 رســیدیم که در مجتمع آموزشــی، ورزشی و 
فنی و حرفه ای برای بچه ها در گروه سنی مختلف 

طراحی و به مرحله اجرا خواهد رسید.

 برای خدمت به کشورمان اینجاهستیم 
وی در مراسم کلنگ زنی افزود: اگرچه دو پسرم 
در لندن متولد شــده اند، اما بشدت به وطنشان 
علاقه دارند. آن ها تمایل دارند تا در ســاخت و 
احداث این مجموعه و برای کودکان بی سرپرست 

و بدسرپرست فعالیت کنند.
وی با اشاره به این نکته که باید بدانیم اینجا 
مملکت خودمان است، بیان داشت: هرچقدر 
در کارخیر حضور داشــته باشیم برای وطن 
خودمــان کار انجام داده ایــم و نباید فقط از 
دولت متوقع باشــیم.دولت ها شــاید بتوانند 
بــه ما کمک کنند اما اگر ما نباشــیم، دولت 

نمی تواند به تنهایی کاری انجام دهد.

 نوید برای بهره برداری با کیفیت 
دکتر افشین افشارنژاد نیز در حاشیه مراسم گفت: 
امیدوارم این پروژه طی 18 الی 24 ماه به مرحله 

آمادگی و بهره برداری برسد.
وی خاطرنشــان ســاخت: ایــن پــروژه دارای 
ویِژگی های خاصی است اما امیدوارم در کمترین 

زمان، بهترین و با کیفیت ترین کار ارائه شود.

 آرزوی دیرینه 
مدیرعامل مؤسسه خیریه گلستان علی)ع( هم 
گفت: ســاخت این پروژه آرزوی دیرینه من بود. 
چند سال قبل از تأســیس گلستان علی)ع( با 
کمیته امــداد و دفتر حمایت از زندانیان مرتبط 
بودم و در همان دوران دریافتم، اســتعداد های 
بسیار زیادی در بچه های آن ها وجود دارد، بدون 

آن که کسی توجه کند.
مهندس سید حمید رضازاده تأکید کرد: متأسفانه 

همین بچه ها درآینده به دلیل بی توجهی بیشترین 
بزهکاران کشورراتشکیل می دهند. از این رو همه 
تلاشــم را برای آنکه بتوانم این اســتعدادها را 

جمع آوری کنم، انجام دادم.

 نیاز به یک مرکز ویژه 
برپایه استعدادهای درخشان

وی با اشــاره به این نکته کــه در مراکز فعلی 
نمی توان ایــن کار ویژه را برای اســتعدادهای 

درخشــان انجــام داد، بیان 
کرد: نیــاز به یک مرکز مجزا 
وجود  درصورت  داشتیم،زیرا 
10 دانش آمــوز نخبه دربین 
به  نمی توان  40 دانش آمــوز 
صورت ویــژه روی آن ها کار 
کرد. رضازاده اظهار داشــت: 
از این رو از 9 ســال پیش به 
دنبال زمینی بــرای این کار 
بودم که با کمک بهزیستی و 
مساعدت مسکن و شهرسازی 
با تعرفه های دولتی 2/5 هکتار 
زمیــن را در اول جاهدشــهر 

خریداری کردیم و خوشــبختانه موانع برداشته 
شــد. وی از افتتاح و بهره برداری یک مجموعه 
آموزشــی از این پروژه را در شــهریورماه سال 
جــاری خبر داد و بیــان کرد: ایــن مجموعه 
آموزشی با همت خانواده افشارنژاد، انجام شده 

است که از بهترین خیرین کشور هستند. 
وی از حضور و پرورش 140 بچه نخبه کشــور 
در ایــن خوابــگاه در آینده خبــرداد و گفت: 
پس از ســاخت به صورت ویژه قرار است روی 

این بچه ها کار شــود و امیدواریم در آینده 
بهترین مدیران و ورزشکاران کشور را از این 

نخبگان داشته باشیم. 

 35 درصد رشد فرزند خواندگی 
مدیرکل بهزیســتی خراســان رضوی نیز در 
این مراسم گفت: در ســال 97 آمار کودکان 
بی سرپرســت و بدسرپرســت بــه بیــش از 
1200 کودک و نوجوان افزایش یافته اســت 
که از این تعداد 700 کودک 
شــیر خوار و نــوزاد بودند 
که به شــیر خــوارگاه علی 

اصغر)ع( سپرده شده اند.
پوریوسف  رضا  حمید  دکتر 
افــزود: بیشــترین تــلاش 
کودکان  برگشــت  برای  ما 
بــه آغــوش خانواده شــان 
اســت و این در حالی است 
که امســال بیــش از 300 
خانواده  آغــوش  به  کودک 
و یا بستگانشــان بازگشتند 
زوج ها  نیزبه  فرزنــد  و630 
برای فرزنــد خواندگی پذیرش شــده اند و 
در این در حالی اســت که 35 درصد رشــد 
فرزند خواندگی دراســتان بوده اســت. وی 
خاطرنشــان ساخت: دراین راســتا تعدادی 
کودک و نوجوان نیز به دلیل بی سرپرســتی 
و بدسرپرســتی و یا سن بالایشان مجبوریم 
در قالب شــبه خانواده نگهداری شــوند که 
خوشــبختانه مؤسسه گلســتان علی)ع( در 

هشت مرکز این همکاری را انجام می دهد.

مدیرکل بهزیســتی خراســان رضوی تأکید 
کرد: الگوی اصلی در گلســتان علی)ع( تکیه 
بــر توانمندســازی آموزش، نشــاط، ورزش، 
تحصیلات دانشــگاهی، اشتغال وازدواج است 
و این درحالی اســت کــه از اولویت های این 
مؤسسه استعدادیابی برای کل کشور است و 
خوشــبختانه سرمایه گلستان علی)ع( اعتماد 

خیرین به آن است. 

 افزایش آمار کودکان آسیب دیده 
معاون دادســتان اســتان خراسان رضوی 
نیز دراین مراســم گفت: لازم است بدانیم 
در بحث اقدامات اجتماعی برای کودکان و 
نوجوانان از بحث حکومتی و دولتی باید به 

سمت بخش خصوصی هم رو بیاوریم.
دکتر نیره عابدین زاده با اشــاره به این نکته 
که همیشــه بحث بحران نیست، بلکه بحث 
خروج از بحران هم وجود دارد، اظهار داشت: 
باید بخش خصوصی حضور داشــته باشد و 
در حال حاضر تعداد کودکان بی سرپرســت 
و بدسرپرست و در معرض آسیب کم نشده 
است و آمار نشان می دهد این تعداد در حال 

افزایش است.
وی در ادامه به پرونده های کودک آزاری اشــاره 
کــرد و گفت: 400 پرونده فقــط مربوط به آزار 
جســمی بوده اســت و این در حالی اســت که 
مباحثی در بحث آزارهای عاطفی، غفلت و جنسی 
که معمولاً رؤیت نمی شــوند نیز وجود دارد. وی 
اعلام کرد: امیدوارم در ســال آینده گســترش 
این گونه مجموعه ها که آرامش بچه ها را به همراه 

خواهد داشت، در این مراکز ببینیم.

در حوالی امروز2

  افتخارآفرینی دانش آموزان نیشابوری 
در مسابقات قرآنی

نیشابور- خبرنگار قدس: دانش آموزان پسر متوسطه آموزش 
 وپرورش نیشــابور موفق شــدند در گروه یک مرحله اســتانی 
ســی و هفتمین دوره مســابقات قرآن، عترت و نمــاز، نتایج 
درخشانی کسب کنند. معاون پرورشی و تربیت بدنی آموزش و 
پرورش نیشابور اظهار کرد: در این دوره از مسابقات، از مجموع 15 
دانش آموز اعزامی به این مرحله از مسابقات 12 دانش آموز قرآنی 

نیشابور موفق به کسب رتبه های ممتاز و عالی استانی شدند.
اسماعیل ســلیمانی گفت: دانش آموزان پسر متوسطه آموزش 
 و پرورش نیشــابور موفق شــدند در گروه یک مرحله اســتانی 
سی و هفتمین دوره مسابقات قرآن، عترت و نماز، نتایج درخشانی 
کسب کنند. وی خاطرنشان کرد:در سی و هفتمین دوره مسابقات 
قرآنی دانش آموزان امیرمحمد قربانی در رشته )قرائت(، علی لطفی 
در رشــته )ترتیل(، احسان اسماعیلی در رشته )حفظ 20جزء(، 
امیرحســین الله وردی در رشــته )حفــظ کل(، محمدهادی 
نیرآبادی در رشــته )قرائت( و مهدی بهرمانی در رشــته )اذان( 
رتبه برتر مسابقات را از آن خود کردند. معاون پرورشی و تربیت 
بدنی آموزش و پرورش نیشابور تصریح کرد: همچنین ابوالفضل 
محروقی در رشــته )قرائت(، عرفان احمدنیا در رشته )قرائت(، 
محمد وفایی نسب در رشته )اذان(، مهدوی طلب در رشته )اذان(، 
علی اصغری در رشته )حفظ( و سعید مروی در رشته )اذان( حائز 

رتبه عالی مسابقات قرآن، عترت و نماز استان شدند.

  نمایشگاه اقتصاد مقاومتي در مشهد؛ 
فرصتی برای ارائه تولیدات خانواده ها

محسن متولی اشــکذری: در آستانه ســال جدید و 
خریدهاي نوروزي توســط بسیج ســازندگي ناحیه مقداد 
مشــهد نمایشگاه بزرگ اقتصاد مقاومتي چند روزی است 

درمشهد آغاز به کار کرده است.
این نمایشگاه با همکاري بسیج سازندگي سپاه امام رضا)ع( 
و کمیته امداد امام در مکان حسینیه امام خمیني)ره( در 
خیابان فدائیان اســلام درحال برگزاری است و 80 غرفه 
محصولات تولیــدي خود از قبیل موادغذایي، پوشــاک، 

صنایع دستي عرضه کرده اند.
برای اطلاع از کمیت و کیفیت برگزاری و نظر غرفه داران 
و مراجعان به این نمایشــگاه مراجعــه می کنم، از ابتدای 
ورود بــا صحنه آرایی زیبا مواجه می شــوم کــه با نصب 
المان هــای زیبایی از حرم مطهر امام هشــتم)ع( و قطار 
اعزام رزمندگان به جبهه ایجاد شــده است و در حالی که 
نمایشــگاه ها و دیگر مراکز فروش شهر با استقبال خوبی 
مواجه نشــده اند، حضور مردم در این نمایشگاه چشمگیر 

است.

 قیمت هایی پایین تر از سطح شهر
کرمــی یکی از بازدیدکنندگان که بــه همراه خانواده اش 
به نمایشگاه آمده اســت می گوید: قیمت های اجناس در 
اینجا خیلی پایین تر از ســطح شهر است و چیزهایی که 
برای عید مورد نیاز مردم هســت در این نمایشگاه موجود 

می باشد.
علیرضــا عباســپور کارشــناس مدیریت، یکــی دیگر از 
بازدیدکننــدگان با تأکید بر اینکه نمایشــگاه بین المللی 
امســال چنگی به دل نزد و هر ســال دریغ از پارســال 
خاطرنشان می کند: به نمایشگاه اقتصاد مقاومتی آمده ام تا 
با توجه به ارائه اجناس به قیمت پایین تر از اینجا اجناس 
مورد نیاز عید خود و خانواده ام را تهیه کنم چون شــرایط 
طوری شــده که با این وضعیت اقتصادی، مردم به دنبال 

تهیه مایحتاج ضروری با ارزان ترین قیمت هستند.
در ادامه به ســراغ چند تن از غرفه داران می روم، یکی از 
غرفه داران که از بانوانی اســت که در منزل کارهای خود 
را تولید می کند با اشاره به بستری که این نمایشگاه برای 
عرضه آثارش مهیا کرده است، می گوید: تشویق های مردم 
باعث شــده انرژی مضاعفی پیدا کنــم و امیدوارم بتوانم 
با قدرت بیشــتر به این کار هنری که نقاشی روی کیف، 

کفش، سفال و... ادامه دهم.

 قیمت ها حداقل 30 درصد زیر قیمت بازار
علی اکبر شــاکری کــه از طریق بســیج و کمیته امداد 
در نمایشــگاه حضور یافته می گوید: چون نمی توانســتم 
در ســطح شــهر مغازه اجاره کنم با حضور در نمایشگاه 
محصولات خود را با قیمت مناسب که حداقل 30 درصد 

زیر قیمت بازار است عرضه کرده ام.
رضا کریمی دیگر غرفه دار این نمایشگاه با اشاره به اینکه 
مدت ها به دنبال گرفتن یک غرفه بودیم اظهار می دارد: در 
این غرفه، عســلی که محصول خودمان هست را به همراه 

کیف هایی که توسط دخترم بافته می شود ارائه می کنیم.
شــایان ذکر است؛ این نمایشــگاه تا 20 اسفند ماه 97 از 

ساعت 16 الي 22 پذیراي مردم می باشد.
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احمد فیاض: آیین رونمایی از نخســتین اجرای ارکســتر ویژه ملــی ایران با اجرای 
شماری از معلولان با شعار »آواز- صلح« در مشهد برگزار شد.

به گزارش خبرنگار ما، خطه خورشید از دیرباز مهد زعفران است! گاهی گلبرگ های 
این زعفران می شــود آدم هایی از جنس فرشتگان زمینی معلول که حالا آمده اند تا 
پس از یک دوره ســخت و طاقت فرسای تمرین ضمن تحقق »معلولیت؛ محدودیت 
نیســت!« با رونمایی از ارکســتر ملی ویژه ایران پیام رســان صلح و دوســتی برای 
جهانیان باشند. آری! جهانیان باید بدانند مشهدالرضا)ع( دیار امام مهربانی ها همواره 
ســرزمین صلح و دوستی است و بارها ســاکنین خطه خورشید با پیام های مختلف 
دینی، فرهنگی، هنری، علمی و اقتصادی و... به جهانیان بر این نکته تأکید ورزیده، 
امــا این بار قرعه به نــام توان یابان هنرمند و پاکیزه سرشــتی از اقصی نقاط ایران 
افتاد که شــادمانی خود را از حضور در مشــهد مقدس نمی توانستند پنهان نمایند. 
ساعت 18 جمعه گذشته؛ جای سوزن انداختن در تالار همایش های مؤسسه خیریه 
توانبخشی دختران بی سرپرست و کم توان ذهنی همدم فتح المبین نیست!. جمعیت 
مشــتاق و علاقه مند متشــکل از خیران، نیکوکاران و مهرورزان جای جای سالن را 
پرکرده و حضور پرشــمار مدیران و مسئولان استانی و شهری و هنرمندان و فعالان 

اقتصادی نشان از اهمیت این رویداد هنری- فرهنگی دارد. 

 از حضور آبیار تا کاکایی
مدیرکل بهزیســتی استان به همراه معاونانش، رئیس و شماری از اعضای شورای اسلامی 
شــهر مشهد، سرپرست فرمانداری مشهد، شهردار مشــهد و مدیر اداره فرهنگ و ارشاد 
اســلامی مشهد، نرگس آبیار )کارگردان مطرح سینمای ایران(، عبدالجبار کاکایی )شاعر 
نامی کشور( و... در مراســم رونمایی حاضر شده اند. میهمان ویژه مراسم نیز استاد چیره 
دست و نوازنده نامی کشور استاد کیوان ساکت است که در میان تشویق پرشکوه حاضران 
در جایگاه می نشــیند. شــماری از دختران معلول همدم نیز با لباس های بومی و محلی 
در جلســه دلربایی می نمایند. مدیر مؤسسه همدم برای لحظاتی کوتاه پشت تریبون قرار 
می گیرد تا خوش آمدگویی داشته باشد. دکتر زهرا حجت اجرای این ارکستر ویژه در روز 
اول ماه رجب را به فال نیک می گیرد و به رویکرد هنری خیریه توانبخشــی همدم اشاره 
می کند. وی می گوید: رویکرد مؤسســه به مقوله هنر ســالیان درازی است که به خاطر 
معجزات و اثربخشــی هنر بر روی جامعه معلولان به طور جدی مطرح است. توانبخشی 
 هنر ســبب شده تا معلولان جذب هنر و بویژه موسیقی شــوند و از این مسیر به مراتب 
اعتماد به نفس، استقلال، مشارکت اجتماعی و خودکفایی دست یابند.  ساعت 18/30 که 
می شود 20 نفر نوازنده و خواننده با شرایط ویژه ذهنی، جسمی، اتیسم و بینایی در میان 
تشویق ایستاده و ممتد حاضران بر روی جایگاه به خط می شوند. نظم بخشی گروه اندکی 
زمانبر است. یکی با ویلچر آمده و دیگری که نابیناست با همراهی دیگران بر روی صندلی 
مستقر می شود. تشویق ها همچنان ادامه دارد. مریم گیلاسیان رهبری گروه را بر عهده دارد. 
توان خواهان هنرمنــد در ابتدا خود را معرفی کرده و از آرزوهای خود می گویند. از دیده 
شدن هنرها و توانمندی های شان، از ازدواج و دانشگاه و خانه و ماشین و غیره می گویند، اما 
یک آرزو جمعیت حاضر را به سرشوق آورده، به گونه ای که به احترام آن ایستاده به تشویق 
می پردازند. وقتی که سیامک عسگری 45 ساله با بیان شیرینش آرزو می کند: دوست دارم 
که هیچ کجای دنیا جنگ نباشد؛ صلح و دوستی باشد!. نخستین اجرا تا آمادگی مطلوب 
گروه، یک دو نوازی اســت که سکوت همراه با تحسین حاضران را در پی دارد. قطعه های 
بعدی شامل بهار دلنشــین، همبازی، گل گلدون من، نشانه، آرزوها، فتح بهشت و ایران 
زمین )ترکیبی از قطعات فولک اســتان ها( است. هنرمندی ارکستر ملی ویژه معلولان به 
اجرای قطعات داخلی خلاصه نمی شود و آهنگ مردی که زیاد می دانست اثر برنارد هرمن، 
مدولندز/کاتیوشا اثر میخاییل ایساکوسکی، رومئو و ژولیت اثر شارل گونو و یا حبیبی یالا 

نیز هنرمندانه همنوایی و همسازی می شود.

 استعدادهای بی کران الهی
حیدر خوش نیت سرپرست معاونت استانداری و فرمانداری شهرستان مشهد نیز در حاشیه 
مراسم تصریح کرد: برنامه ای که اجرا شد تمام چارچوب های قانونی به صورت دقیق رعایت 
شده بود. ما در این یک ساعت و نیم تا حدودی متوجه استعدادهای بی کران الهی در وجود 

انسا ن هایی بودیم که به ظاهر دارای محدودیت و معلولیت هستند.

 متأسفانه با قلم قادر به بیان نیستم
عبدالجبار کاکایی شاعر و ترانه سرای معروف کشورمان نیز درباره مراسم اظهار کرد: شگفت تر 
از اجرای این بچه ها، حال این بچه ها بود. حالی که متأســفانه با قلم قادر به بیانش نیســتم. 
دوست دارم احساسی که امشب از این اجرا دریافت کردم را بنویسم، اما تصور می کنم از عهده  
آن برنیایم. حالی که به من دســت داد جزو احوالات معنوی بود که در کتا ب ها خوانده ایم. 
امشب به عینه ثابت شد هنر چه مقدار می تواند در شخصیت انسان اثر گذار باشد. اجرای بچه ها 
فوق العاده عالی بود. دوباره می گویم این احساسات را نه می توان نوشت و نه می توان بیان کرد.

 پیام برقراری صلح در جهان
سرپرست و رهبر گروه ارکستر ملی ویژه ایران در گفت و گو با خبرنگار ما اظهار کرد: حدود 
ســه ســال اســت که گروه تمرین دارد و با پیام برقراری صلح در جهان در سال 1395 با 
همیاری سازمان بهزیستی کشور در اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی به ثبت رسیده است. 
مریم گیلاسیان خاطرنشان کرد: پس از رونمایی از نخستین اجرای گروه در مشهد مقدس؛ 
اجراهای اســتانی داریم که نیازمند حمایت های مردم نیکوکار و هنرشناس هستیم. سپس 
نیز در عرصه های بین المللی حضور خواهیم یافت. در انتهای مراسم؛ استاد کیوان ساکت که 
از اجرای هنرمندانه معلولان ذوق زده شده، به بالای جایگاه می رود. وی در ابتدا با اشاره به 
اجراهای متعددی که در داخل و خارج داشته پرداخت و گفت: اصولاً کار گروهی در عرصه 
موسیقی بسیار سخت است و می دانم که چه دشواری هایی پشت صحنه است که فقط عشق 
می تواند این سختی ها را آســان نماید. وی افزود: به جرئت می گویم که تأثیری که اجرای 
فوق العاده این گروه بر من داشت تا حالا تجربه نکرده بودم. استاد کیوان ساکت یک اجرای 
فردی با ساز دارد که هم اجرا و هم ساز را نذر مؤسسه همدم کرده و به مزایده می گذارد. قطعه 
پایانی استاد ساکت که به صورت مشترک وهمنوایی با گروه است اجرای دوباره اثر ماندگار بهار 
دلنشین است. تا بهار دلنشین آمده سوی چمن/ ای بهار آرزو بر سرم سایه فکن/ چون نسیم 

نو بهار بر آشیانم کن گذر/ تا که گلباران شود کلبه ویران من....

رونمایی از نخستین اجرای ارکستر ویژه ملی ایران

آواز صلح از مشهد با هنرنمایی معلولان به جهان مخابره شد

در حال حاضر تعداد 
کودکان بی سرپرست و 

بدسرپرست و در معرض 
آسیب کم نشده است و 
آمار نشان می دهد این 
تعداد در حال افزایش 
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قائم مقام سازمان هواپیمایی کشوری در مشهد:
 همه ریزپرنده ها و پهپادها 

باید مجوز بگیرند

ایرنا: مدیرکل دفتر نظــارت بر عملیات هوانوردی ســازمان 
هواپیمایی کشوری گفت: ســاماندهی پهپادها درهیچ کشوری 
انجام نشــده و ایران تنها کشور پیشــرو در این زمینه است که 
مقرراتی نیز در این زمینه دارد. محمد سعید شرفی در نخستین 
نشست توجیهی قوانین، مقررات و الزامات عملیات ریزپرنده ها در 
مشــهد افزود: مقررات حوزه پهپادها پس از تصویب نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی به قانون تبدیل می شود. وی با بیان این که 
حدود 20 سال است که پهپادهای غیرنظامی در ایران کار خود 
را آغاز کرده اند، ادامه داد: ســاماندهی پهپادهای نظامی در ایران 

به پایان رسیده است و همه در این زمینه آگاهی کاملی دارند.
مدیــرکل دفتر نظــارت بر عملیــات هوانوردی ســازمان 
هواپیمایی کشــوری گفــت: تاکنون حدود 170 شــرکت 
غیردولتــی فعال در حوزه ریزپرنده ها در ســایت ســازمان 
هواپیمایی کشــور ساماندهی شــده اند و آماده ارائه خدمات 
در این حوزه هستند. شرفی افزود: هم اکنون آموزش و ارائه 
مجوز رسمی به افرادی که در حوزه ریزپرنده ها فعالیت دارند 

به صورت جدی در دستور کار قرار گرفته است.
قائم مقام ســازمان هواپیمایی کشوری گفت: همه ریزپرنده ها و 
پهپادهای هدایت شــونده غیرنظامی باید دارای مجوز باشند و 
ثبت کردن این ابزارها در سامانه سازمان هواپیمایی کشوری الزامی 
اســت. آرش خدایی افزود: ورود ریزپرنده ها در بخش هوایی یک 

فرصت است که باید در چارچوب مقررات به آن توجه شود.
وی ادامــه داد: صنعت هوایی هر روز درحال گســترش اســت 
و با ســاماندهی ریز پرنده ها این تکنیــک را باید پویا کرد چون 
فرصت های خوبی برای فعالیت های عمومی درحوزه ریزپرنده ها 
وجود دارد و این صنعت می تواند به توســعه اقتصادی کشــور 
کمک کند. قائم مقام سازمان هواپیمایی کشوری گفت: سازمان 
هواپیمایی متولی اصلی ساماندهی ریزپرنده هاست و ما باید خود 
را آماده کنیم تا در این عرصه جدید با مردم تعامل کرده و از این 

صنعت به خوبی استفاده بهینه کنیم.
خدایی افزود:ما باید ضمن کنترل ریز پرنده ها نگاهمان را نسبت 

به استفاده از آن ها تغییر دهیم زیرا این صنعت نیاز کشور است.

 استفاده از ظرفیت دانشگاه ها 
در کمک رسانی به محرومان

بجنورد- خبرنگار قدس: مدیرکل کمیته امداد اســتان 
خراســان شــمالی به اســتفاده از ظرفیت دانشــگاه ها در 
کمک رسانی به محرومان تأکید کرد. مجید الهی راد با حضور 
در جشن نیکوکاری دانشــگاه دولتی بجنورد افزود: یکی از 
آموزه های ســبک زندگی اســلامی خدمت به جامعه است 
به این ترتیب تقویت همدلی و کمک به اقشار مختلف جامعه 
می تواند تأثیرات مثبتی در تقویت اساس جامعه داشته باشد. 
وی یکی از مهم ترین ســفارش های اسلام را داشتن روحیه 
خدمت و کمک به دیگران عنوان کرد و ادامه داد: مشارکت 
دانشجویان در طرح های مشــارکتی تأثیرات خوبی در رفع 
نیــاز مددجویان دارد. وی با اشــاره به فعالیت های فرهنگی 
دانشجویان در جهت آگاه سازی جامعه هدف تحت حمایت 
کمیته امداد این اســتان نیز خاطرنشــان کرد: دانشجویان 
می توانند با برگــزاری اردوهای جهادی، کلاس های قرآنی و 
همچنین آموزش هــای فنی اقدامات مهمی برای توانمندی 
فکری و اقتصادی محرومان و شــکوفایی استعدادهای آن ها 
ارائه دهنــد. الهی راد ادامه داد: دانشــگاه می تواند با تبلیغ 
ســبک زندگی اســلامی در میان مــردم مناطق محروم و 
همچنین زمینه ســازی بــرای ایجاد کارگاه هــای تولیدی 
و راه اندازی کســب وکارهای کوچک در کنار کمیته امداد 
فعالیت های اثربخشــی را صورت دهنــد. وی در ادامه به 
مشــارکت دانشــجویان در طرح های مختلف کمیته امداد 
اشــاره کرد و ادامه داد: حضور جامعه دانشــگاهی در طرح 
اکرام نیز تاکنون دســتاوردهای خوبی را ســهم محرومان 
کرده اســت به طوری کــه حامیان این طرح امســال 17 
میلیارد تومان به این کودکان کمک کرده اند. وی با اشــاره 
به اینکه طی امســال موفقیت های خوبی در حوزه اشتغال 
سهم مددجویان شد، افزود: در سال 98 ساخت 750 منزل 
مسکونی برای مددجویان آغاز می شود و به این ترتیب تمامی 

مددجویان این استان صاحب خانه می شوند.

 برپایی نمایشگاه » بهار« 
درنگارخانه کمال الملک 

نیشــابور- خبرنــگار قــدس: نمایشــگاه ویترای 
وصنایع دســتی »بهــار« آثار بانــوان هنرمند نیشــابوری 
» زهــرا مهرآبادی و فاطمه مشــایخی« در محل نگارخانه 
کمال الملک اداره فرهنگ وارشاد اسلامی نیشابور بر پا شد. 
مســئول امورهنری اداره فرهنگ و ارشاد اسلامي نیشابور 
اظهار کرد: »ویتراي« یا نقاشــي بر روي شیشه از هنرهاي 
بسیار قدیمي اروپاست. نخستین نمونه کشف شده از این 
هنر در منطقه آپولیا در جنوب ایتالیاي امروزي به دوران 
هلني دراواخر قرن ســوم میلادي است. تاریخ دقیق ورود 
این نوع نقاشــي به ایران هنوز مشــخص نیست، لیکن به 
احتمال زیاد ویتراي از کشور آلمان وارد ایران شده است و 
به طور کلي ویتراي ایراني به دو دسته نقاشي هاي مذهبي 
و تزئیني تقســیم مي شــود که نقاشي هاي مذهبي شامل 
نقاشي خط و شمایل هاســت که توانست عامل مهمي در 

شکل گیري نقاشي خط باشد.
حمید رضا آتشي گفت: ویترای در ایران شامل نقاشي هاي 
تزئینــي مرکــب از گل و مرغ، شــمایل، دورنما، مجلس 
شــاهنامه و همچنیــن آثاري بــا الهام از داســتان هاي 
ایراني است که نمایشــگاه ویترای و صنایع دستی »بهار« 
آثار بانوان هنرمند نیشــابوری » زهرا مهرآبادی و فاطمه 
مشــایخی« که شامل 90 اثر در ابعاد 20 در 20 تا 60 در 

70 سانتیمتردر معرض دید عموم قرار دارد.
این نمایشــگاه تا 23 اسفند97 همه روزه از ساعت 9 الی 
13 و 16 الی 19 در محل نگارخانه کمال الملک در معرض 

دید عموم قرار دارد.



مشهد هنوز طرح بلند مرتبه سازى ندارد
وى در خصوص آخرين تصميم درباره بلندمرتبه ســازى در مشهد هم گفت: با وجود 
تأكيدات شــوراى شــهر و ارسال دو درخواست به شهردار ســابق و فعلى، هنوز طرح 

پهنه هاى بلندمرتبه سازى به شوراى شهر مشهد ارائه نشده است.
وى افزود: در بند 5 ابلاغيه ضوابط طرح جامع شــهر مشهد در خرداد 95، به صراحت 
آمده است كه راه و شهرسازى ملزم به تهيه ضوابط بلندمرتبه سازى ظرف سه ماه است، 

اما هنوز طرحى از سوى اين سازمان به شوراى عالى شهرسازى ارسال نشده است.
وى گفت: همچنين درخصوص سند پهنه بندى حريم مشهد هم راه و شهرسازى ملزم به 
تهيه سند بوده كه با وجود تعيين وقت سه ماهه در ابلاغيه، در اين باره نيز اقدامى صورت 
نگرفته است كه شوراى شهر از شهردارى خواسته اين اسناد را مطالبه كند، چون بدون 
ضابطه نمى شود شهر را اداره كرد و اداره شهر بى ضابطه جز تخلف و رانت نتيجه اى ندارد.
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 آغاز عمليات اجرايى تقاطع غيرهمسطح 
نمايشگاه در سال 98

قدس: رئيس كميسيون حمل و نقل و ترافيك شوراى شهر 
با بيان اينكه نمايشــگاه بين المللى مشــهد هرساله ميزبان 
چندين نمايشــگاه مختلف اســت و حضور مردم با وسايل 
نقليه شخصى ســبب ترافيك هاى سنگين در اين محدوده 
مى شــود، اظهار كرد: خوشــبختانه به همت شوراى پنجم 
و بويژه كميســيون حمل و نقل و ترافيك، ســاخت تقاطع 
غيرهمسطح ميدان نمايشگاه در بودجه سال 98 شهردارى 

لحاظ شده است.
مجتبى بهاروند افزود: عمليات اجرايى اين پروژه سال آينده 
آغاز خواهد شد و بدون شك با بهره بردارى از آن، مشكلات 

ترافيكى منطقه به طور كامل رفع مى شود.
وى با اشــاره به اصلاح هندســى بيش از 10 مورد ميدان، 
تقاطــع و ســه  راه در ســال 97، گفــت: تعــدادى از اين 
اصلاح هاى هندســى تمام شــده و مابقى نيز تا پايان سال 
جارى به بهره بردارى خواهد رســيد تا بخشــى از معضلات 

ترافيكى شهر در نوروز 98 برطرف شود.
رئيس كميســيون حمل ونقل و ترافيك شوراى شهر مشهد 
در ادامه خاطرنشان كرد: پيش از اجرايى شدن طرح تقاطع 
غيرهمسطح ميدان نمايشگاه، ســازمان ترافيك شهردارى 
بازديدى به منظور اصلاح هندســى ميدان در برنامه خواهد 
داشت تا مردم كمتر درگير ترافيك اين نقطه از شهر شوند.

 چيزهايى كه از سرعت نمى دانيم
على محمدزاده: بى هيچ ترديدى مى توان گفت كمتر از يك 
درصد رانندگان از فرمول هاى محاسباتى فيزيك آگاهى دارند و 
هنگامى كه خودروشان با سرعت بالا حركت مى كند در ذهن خود 
به اين نكته مى رسند كه وزن خودرو آن ها در اين سرعت چقدر 
شده است. آنچه مسلم است دانستن هر چيزى مى تواند در بهبود 
شرايط مؤثر باشد؛ بنابراين در ادامه گوشه كوچكى از واقعيت هاى 
علمى مربوط به ســرعت و تأثير آن بر خســارت هاى بعدى را 
مرور مى كنيم به اميد اينكه اين بار كه پشت فرمان خودرو قرار 
گرفتيم يادمان باشد در سرعت بالا همه چيز مرگ آفرين است.
- در يك حادثــه رانندگى حفاظت ايمن از يك جســم بدون 
محافظ، مانند يك كودك براى سرنشينان غيرممكن خواهد بود 
به طورى كه در يك تصادف با ســرعتى معادل 50 كيلومتر در 
ساعت وزن افراد به 20 برابر افزايش پيدا خواهد كرد به عبارتى 
يك كودك 5 كيلوگرمى در حادثه اى با 50 كيلومتر سرعت در 
كســرى از ثانيه وزنى معادل 100 كيلوگرم خواهد يافت و اگر 
محافظت امن از آن صورت نگرفته باشــد با اين شرايط به بدنه 
يا شيشه جلوى خودرو برخورد خواهد كرد يا از داخل خودرو به 

خارج پرتاب خواهد شد.
- در برخورد خودرو با سرعت 30 كيلومتر در ساعت با عابر پياده 
و يا موتورســوار احتمال زنده ماندن براى اين دو قشر 90 درصد 
خواهد بود و اين در حالى اســت كه اگر همين حادثه با سرعت 
50 كيلومتر در ساعت رخ دهد احتمال زنده ماندن به كمتر از 30 

درصد كاهش پيدا مى كند.
- اگر كودكى به طور ناگهانى با فاصله تقريباً 20 مترى وســيله 
نقليه وارد خيابان شود، در سرعت 30 كيلومتر در ساعت، وسيله 
نقليه مى تواند قبل از برخورد با كودك متوقف شود، اما خودرويى 
كه با سرعت 50 كيلومتر در ساعت با فرض وقوع حادثه مشابه نياز 
به حدود 30 متر فاصله براى توقف دارد و اين به معنى برخورد با 

كودك و بروز حادثه اى مرگبار است.
- با افزايش مقدار كم ســرعت، درصد بــروز حوادث در جاده به 
شكل تصاعدى افزايش مى يابد، به طورى كه افزايش 10 كيلومتر 
در ساعت، سرعت بيشتر از ميانگين سرعت مجاز در جاده ها، خطر 
تصادفات منجر به جرح را به دو برابر افزايش داده و اين تناسب 
با افزايش دو برابرى در تجاوز از سرعت به توان دو خواهد رسيد، 

يعنى احتمال وقوع تصادف چهار برابر خواهد شد.

 سرعت مجاز
طبق قانون راهنمايى و رانندگى (ماده 126) در راه ها و مناطقى 
كه ميزان سرعت رانندگى به وسيله تابلو يا علائم ديگر راهنمايى 
و رانندگى معين نشده است، سرعت مجاز براى رانندگان وسايل 

نقليه به قرار زير مى باشد:
اول: در شهرها و مناطق مسكونى

الف: معابر شريانى درجه يك
آزادراه ها حداقل 70 و حداكثر 125 كيلومتر در ساعت

بزرگراه ها حداكثر 100 كيلومتر در ساعت
ب: معابر شريانى درجه دو

خيابان هاى شريانى اصلى حداكثر 60 كيلومتر در ساعت
خيابان هاى شريانى فرعى حداكثر 50 كيلومتر در ساعت

پ: معابــر محلى- در اين معابر و ميدان ها حداكثر 30 كيلومتر 
در ساعت

دوم: در راه هاى بيرون شهر و مناطق غيرمسكونى
الف: آزادراه ها- حداقل 70 و حداكثر 120 كيلومتر در ساعت

ب: بزرگراه ها- حداكثر 115 كيلومتر در ساعت
پ: جاده ها- روزها حداكثر 100 و شــب ها حداكثر 90 كيلومتر 

در ساعت
اداره آموزش و فرهنگ ترافيك پليس راهور خراسان رضوى

رئيس سازمان مديريت و برنامه ريزى 
خراسان رضوى در گفت و گو با قدس: 

 اميدى به بودجه 130 ميلياردى حاشيه 
و بافت هاى فرسوده نداريم

قدس آنلايــن- رضاطلبى: رئيس ســازمان مديريت و 
برنامه ريزى استان خراسان رضوى گفت: اميدى به پرداخت 
بودجه حاشيه شهر مشهد و كلانشهرهاى مذهبى در سال 

97 نيست.
رضا جمشــيدى در گفت و گو با قدس آنلاين اظهار داشت: 
براســاس آخرين پيگيرى  هايى كه روز شنبه 18 اسفند از 
سازمان مديريت و برنامه ريزى كشور داشتم، اعلام شد كه 
بودجه زيارت ســال 97، تا قبل از پايان اسفند ابلاغ خواهد 

شد.
وى افزود: بودجه زيارت در سال 97، در مجموع 15 ميليارد 
تومان براى ســه استان فارس، قم و خراسان رضوى در نظر 
گرفته شــده اســت و دولت اعلام كرده اســت كه براساس 
شاخص هايى همچون ميزان زائر پذير بودن هر استان مبلغ را 
اختصاص خواهد داد، اما در حال حاضر مشخص نيست كه 

سهم استان خراسان رضوى از اين مبلغ چقدر است.
جمشيدى تصريح كرد: اين واقعيت وجود دارد كه اگر حتى 
تمام اين مبلغ به خراسان رضوى تعلق بگيرد، براى موضوع 
زيارت كافى نيست و حداقل به دو يا سه برابر اين بودجه براى 
تســهيل زيارت در خراســان رضوى نياز است، زيرا در حال 
حاضر بخشى از اعتبارات داخلى استان صرف موضوع زيارت 
مى شــود كه اگر بودجه اين حوزه به درستى از سوى دولت 
تأمين شود نياز به استفاده از بودجه رديف هاى ديگر نيست.

وى در مورد عدم تخصيص بودجه حاشــيه شــهر مشــهد 
و بازآفرينى بافت فرســوده نيز تصريح كرد: در بودجه سال 
97، براى حاشيه شهر مشهد مبلغ 30 ميليارد تومان در نظر 
گرفته شده بود و همچنين يك رديف با بودجه 100ميليارد 
تومان براى بهســازى بافت فرسوده و ســاماندهى حاشيه 
كلانشهرهاى مذهبى و شــهرهاى بزرگ در سال 97 ديده 
شده است كه چون تفكيك در مورد شهرهاى مختلف انجام 
نشده، مشخص نيست سهم خراســان رضوى از اين رديف 

چه اندازه است.
وى افزود: در مورد اين دو رديف بودجه نيز با وجود صحبت ها 
و پيگيرى هاى متعددى كه انجام شــده اســت و قول هاى 
مساعدى كه داده شده است، اما به خاطر اينكه مسئولان ادعا 
دارند درآمدهاى دولت در ســال جارى به طور كامل محقق 
نشده، معلوم نيست چه زمانى اختصاص پيدا خواهد كرد و 

امسال نمى توان اميدى به ابلاغ آن داشت.

خيرّان خراسانى بخوانند
 تكميل مركز جامع بهداشت و درمان 
سرپل ذهاب نيازمند همتى ديگر است

جامع  مركز  محمدى:  پروين 
بهداشــت و درمــان ســرپل 
ذهاب كه از ســال گذشته به 
مشــاركت هاى  اعضاى  همت 
بيمارستان هاى مشهد با هزينه 
20 ميليارد ريال ســاخته شده 
بــراى بهره بــردارى بــه 400 

ميليون تومان ديگر از كمك خيران مشهدى نياز دارد.
مهندس عباس زادگان، نيك انديش و دوســتدار سلامت كه 
تا كنون خدمات خداپســندانه زيادى در حوزه بهداشــت و 
درمان (بيمارســتان ابن سينا، قائم، حجازى، انكولوژى رضا، 
ناظران و...) براى كمك به بيماران نيازمند انجام داده اســت 
در اين خصوص به خبرنگار ما گفت: مدت يك ســال است 
كه مشاركت هاى بيمارستان هاى مشهد (خيران) ساخت يك 
مركز جامع بهداشت و درمان استاندارد با مشخصات كامل و 
زير بناى حدود 1050 مترمربع را تقبل كرده و در اين مدت با 
وجود مشكلات فراوان و فراز و نشيب هاى زياد باصرف هزينه 
2 ميليارد تومان كار ســاخت را ادامه داده است و امروز براى 
اتمــام آن به 400 ميليون تومان ديگر اعتبار نياز دارد كه در 
صورت تأمين اين مبلغ ان شاءاالله تا پايان فروردين 98، اين 

مركز آماده تحويل و بهره بردارى خواهد بود. 
وى خاطرنشان كرد: متأســفانه دو زمستان سخت بر مردم 
ســرپل ذهاب گذشــته در حالى كه نه از خانه بهداشت، نه 
بيمارستان و نه مركز بهداشتى برخوردارند كه بتوانند خدمات 
بهداشــتى درمانى لازم را دريافت كنند و حتى بانوان باردار 
نيز مجبورند براى زايمان به كرمانشــاه اعزام شوند كه براى 
خودشان و كودكشان خالى از خطر نيست و خدمات بهداشتى 
در كانكس ها به آن ها ارائه مى شــود كه مناســب نيســت. 
بيمارستانى هم كه در حال ساخت است اگر با مشكلى روبه 
رو نشود تا پنج سال آينده به بهره بردارى خواهد رسيد كه اين 
شرايط به هيچ وجه شايســته و در خور شأن اين مردم رنج 

ديده و مقاوم نمى باشد.
وى ياد آور شد: از اين رو در صورت تأمين اعتبار و مشاركت 
خيــران، گام آخر براى بهره بــردارى و راه اندازى مركز جامع 
بهداشت و درمان سرپل  ذهاب توسط خيران مشهدى برداشته 
خواهد شد و مردم سرپل ذهاب مى توانند از خدمات مناسب 

بهداشت و درمان برخوردار شوند.
وى اظهار اميدوارى كرد: با كمك مردم نيكوكار و نيك انديش 
مشهدى و تأمين مبلغ مورد نياز، بهره بردارى از اين مركز جامع 
در آغاز سال نو هديه اى از سوى مشهدى ها به مردم صبور و 

رنج ديده سرپل ذهاب باشد.

زاويه تصوير

وضعيت كنتورهاى برق در معابر اصلى شهر

رخ � رخ

مخاطبان عزيز خرسند     يم كه ارتباط د     وسويه با اين رسانه د     ر ارسال سوژه از سوى شما خوانند     گان گرامى به ثمر نشسته است، بنابراين اميد     واريم 
مسئولان د     ستگاه هاى اجرايى با پاسخ خود     ، ما را د     ر اين مسير همراهى كنند     . شما مى توانيد      از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما د     ر تماس باشيد     .

 مگر ديگران انسان نيستند!
در جواب آقاى رسوليان كه گفته، گوشت ها 
را بدهند به بهزيستى يا كميته امداد يا چند 
جــاى ديگر،عرض مى كنم كه بــا اين كار 
فاتحه توزيع گوشت را مى خوانيد و به دست 
همان ها هم نمى رسانيد. از اين گذشته مگر 

اقشار ديگر جامعه انسان نيستند.
915...1280

 گوشت را كوپنى كنيد
به عنوان يك كاســب نه به عنوان كسى كه در گوشت سررشته دارم، عرض مى كنم كه چرا 
به تهران اعلام نمى كنيد مثل چندين ســال پيش كوپن توزيع كنند، تا همه به طور مساوى 

بتوانند گوشت بگيرند.
915...1280

 كمبود شارژ من كارت در بلوار حر
در بلــوار چند كيلومترى حــر فقط چهار 
دســتگاه شــارژ من كارت وجود دارد؟ در 
انتهاى شــهرك رجايى، حر 62 با وجود دو 
مدرسه و دبيرستان و انبوه مسافر هيچ مكان 
شــارژ من كارت وجود ندارد تقاضا مى شود 
روى دكه ابتداى خط 59 يك دستگاه شارژ 

خودكار نصب شود.
936...6158

 چرا ايستگاه هاى باقيمانده مترو افتتاح نمى شود
بعد از دو سال از افتتاح خط 2 مترو مشهد 
در 2 اسفند 1395، تاكنون هنوز سه ايستگاه 
باقيمانده آن تا كوهسنگى افتتاح نشده؟ اين 
در حالى است كه در همين زمان دو خط 6 
و 7 مترو تهران ساخته و چند ايستگاه اصلى 

آن هم افتتاح شد! و خط3 هم...؟
936...6158

 بى نظم ترين خط اتوبوس
چرا بايد هميشه منتظر خط 17 بمانيم اين 
قدر دير اتوبوس مى آيد كه موجب دير شدن 
مدرســه بچه ها و دير رسيدن ما كارمندان 
مى شود، شما را به خدا به رئيس خط الهيه 
تذكر بدهيد كه هميشه از الهيه دير اتوبوس 
مى فرســتد خط 17يكــى از بى نظم ترين 

خطوط اتوبوسرانى مشهد مى باشد.
915...1524

 پاركينگ خاكى نمايشگاه
باوجود مبالغ هنگفت دريافت سالانه ورودى خودرو به پاركينگ نمايشگاه بين المللى مشهد، 

متأسفانه پاركينگ خاكى است و پس از استفاده از آن كارواش خودرو بايد تكرار شود.
915...8280

در جواب آقاى رسوليان كه گفته، گوشت ها 
را بدهند به بهزيستى يا كميته امداد يا چند 
جــاى ديگر،عرض مى كنم كه بــا اين كار 
فاتحه توزيع گوشت را مى خوانيد و به دست 
همان ها هم نمى رسانيد. از اين گذشته مگر 

در بلــوار چند كيلومترى حــر فقط چهار 
دســتگاه شــارژ من كارت وجود دارد؟ در 
 با وجود دو 
مدرسه و دبيرستان و انبوه مسافر هيچ مكان 
شــارژ من كارت وجود ندارد تقاضا مى شود 
 يك دستگاه شارژ 

 مترو مشهد 
، تاكنون هنوز سه ايستگاه 
باقيمانده آن تا كوهسنگى افتتاح نشده؟ اين 

 مترو تهران ساخته و چند ايستگاه اصلى 

 بمانيم اين 
قدر دير اتوبوس مى آيد كه موجب دير شدن 
مدرســه بچه ها و دير رسيدن ما كارمندان 
مى شود، شما را به خدا به رئيس خط الهيه 
تذكر بدهيد كه هميشه از الهيه دير اتوبوس 
يكــى از بى نظم ترين 

على محمدزاده  رئيس كميسيون عمران و 
شهرسازى شوراى اســلامى شهر مشهد گفت: 
جدى ترين آسيب مديريت شهرى عدم شفافيت 

است.
محمدهادى مهدى نيا روز گذشــته در نشست 
خبرى در پاســخ به پرســش خبرنگار ما درباره 
اصلى ترين آسيب مديريت شهرى افزود: بى ترديد 
شفافيت نياز اصلى مديريت در هر حوزه اى است 
و اين ضرورت در حوزه مديريت شهرها دوچندان 
اســت؛ بنابراين در همين راســتا طرحى براى 
شفاف سازى امور ارائه و مصوب نموديم كه سامانه 
فاش راه اندازى شد تا تمام فعاليت هاى شهردارى 

در منظر مردم باشد.
وى ادامه داد: از ســوى ديگر باور داريم تنها راه 
كاهش فساد و تسهيل امور شفاف سازى اقدام ها 
اســت حتى طرحى در دســت تهيــه داريم تا 
ميزان حقوق و مزاياى مديران و كاركنان شــورا 
و شــهردارى در اختيار شــهروندان قرار گيرد و 
بر طبق قانون انتشار آزاد اطلاعات، تا جايى كه 
قانون اجازه مى دهد بايد تمام اطلاعات در اختيار 

مردم باشد.
وى ادامه داد: مديريت شهرى مشهد سال آينده 
در عرصه پروژه هاى عمرانى حركت تهاجمى دارد 
و برخى پروژه هاى بزرگ مقياس را آغاز مى كند. 
بودجه عمرانى سال آينده شهردارى مشهد حدود 
96 درصد نسبت به امسال افزايش يافته و بر اين 
اســاس اعتبار پروژه هاى عمرانى حوزه معاونت 
عمرانى اين نهاد 4700 ميليارد ريال خواهد بود.

استارت انتقال پادگان از سال آينده
عضو شوراى شهر مشــهد در ادامه اين نشست 
خبرى به طرح انتقال پادگان لشكر 77 ارتش از 
داخل شهر نيز اشاره و بيان كرد: اميدواريم سال 
1398 بخش فضاى سبز اين پادگان در اختيار 

مديريت شهرى مشهد قرار گيرد.
وى همچنين گفت: اگر مشهد شهرى ملى است 
بايد اعتبارات و بودجه آن نيز ملى ديده شــود. 
امسال براى پروژه نوســازى اطراف حرم مطهر 
رضوى 1500 ميليارد ريال اوراق مشاركت منتشر 
شده كه بازپرداخت نيمى از آن بر عهده دولت و 

نيمى برعهده شهردارى است.
مهدى نيا در ادامه به موضوع چالش بر سر پروژه 
جاده كمربند جنوبى مشهد نيز اشاره و بيان كرد: 
حل اين موضوع از سطح مديريت شهرى بالاتر 
رفته؛ بنابراين بايد با مداخله نماينده عالى دولت 

به سرانجام برسد.
وى افزود: كمربند جنوبى مشــهد در زمان خود 
تمام مســيرهاى قانونى خود را طى كرده است، 
اگر ابهامى در خصوص اين پروژه وجود دارد بايد 
از مجارى قانونى و در رايزنى با استاندارى خراسان 

رضوى حل شود.
رئيس كميســيون عمران و شهرسازى شوراى 
اسلامى شهر مشهد ادامه داد: مشكل اين پروژه 
در صورت ورود اســتاندارى خراسان رضوى، از 
طريق تفاهم طرفين قابل حل است و گره كورى 

نيست كه قابل باز شدن نباشد.

تصميم گيرى در خصوص بافت هاى فرسوده
مهدى نيا درباره تصميم نهايى مديريت شهرى 
درخصوص بافت هاى فرسوده هم اظهار داشت: 
آخرين تصميم با اتكا به تجربه ديگر كشــورها 
در نحــوه مديريت بافت هاى فرســوده رويكرد 
بازآفرينى با مشاركت مردم است كه ابتدا مقرر 
شد ســازمان ويژه بازآفرينى تشكيل شود و20 
گروه تســهيلگر ايجاد شود كه به دليل طولانى 
شدن پروسه ايجاد سازمان، گروه هاى تسهيلگر 
با تأخير تشــكيل خواهد شد كه مقرر شد پنج 
منطقــه در اولويت قرار بگيرند كه يكى از آن ها 

قلعه وكيل آباد اســت و در بافــت مركزى هم 
اقدام مشابه در دستور كار است و پس از توقف 
ادامه طرح طاش در اين منطقه طرح راهبردى 
جايگزين ارائه شــد، اما به مرحله اجرا درنيامد 
كه اميدواريم با تغييرات صورت گرفته در وزارت 
راه و شهرســازى شاهد تحولاتى در اين بخش 

باشيم.
وى گفت: اشتباه مديريت شهرى در گذشته در 
بافت مركزى اين بوده كــه به جاى اينكه ابتدا 
زيرساخت هاى خدمات رســان را ايجاد كند به 
ســراغ ايجاد منابع درآمدى رفته است؛ بنابراين 
با دســتور شهردار سابق مقرر شد ابتدا برآوردى 
از اعتبارات لازم براى ايجاد زيرساخت هاى لازم 
صورت بگيرد كه با بررسى هاى صورت گرفته رقم 
3100 ميليارد تومان اعلام شــد و با تصويب در 
دولت، قرار بر پرداخت پلكانى آن در مدت ســه 
سال بود كه امسال از مجموع 350 ميليارد تومان 
مقرر 150 ميليارد تومان پرداخت شــد و ديگر 
رقمى تخصيص نيافت، اميدواريم در سال آينده 

اين اعتبارات به شهر مشهد پرداخت شود.

رئيس كميسيون عمران شوراى شهر مشهد در پاسخ به قدس:

نبود شفافيت جدّى ترين آسيب مديريت شهرى است

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 

300072305 پيامك كنيد.

مـخــاطـبـان گـرامى! مى توانيد عكس ها و سوژه هاى 
خود را در حوزه هاى شهرى، اجتماعى و ... به ايميل 

زير ارسال نماييد.
 khorasanemrooz@yahoo.com

روز بازار ��ھد

 راه هاى ارتباطى سرويس«قدس خراسان» با مخاطبان
شماره پيامك:   300072305
@quds95  آى دى سروش 

ارسال مطلب و عكس از طريق سروش      09038343801

واحدنوع كالا
متوسط قيمت 
در سطح شهر
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روی خط حادثه قدسگزارشمیدهد

کمبود پارکینگ  وگره ترافیکی ؛ زخم کهنه هسته مرکزی مشهد
علی محمدزاده: بی مقدمه و بــه دور از هر 
تعارفی باید قبول کنیم که برخی از مشکلات 
شهر مشهد هیچ گاه پایان نخواهند یافت و به 
بیان دیگر مشکلات جلوتر از مدیریت شهری 

بوده و خواهند بود.
هرچند می توان با نگاهی به حوزه های مختلف 
مثال های قابل قبولی برای این ادعا پیاده کرد، 
اما در این نوشته تنها به بیان یک نمونه از این 
موارد می پردازیم که هرچند در طول ســال 
موجب گلایه بسیاری از شهروندان است، اما در 
ایامی خاص همچون تعطیلات نوروزی مانند 
زخمی کهنه ســر باز می کند و موجب آزرده 
خاطر برخی از مسافران این شهر هم می شود.

 سرعت کند توسعه
همــان گونه که گفته شــد با فرا رســیدن 
تعطیلات نوروزی میلیون ها زائر و مسافر راهی 
مشــهد می شوند و مانند همیشــه گره های 
ترافیکی وکمبود پارکینگ در هسته مرکزی 
شــهر به یکی از چالش های مسافرانی تبدیل 
می شود که با خودروی شخصی به این محدوده 

وارد می شوند.
با نگاهی دقیق تر و اندکی بازگشت به گذشته 
به خوبی می توان به این نتیجه رسید که اگر از 
چند دهه قبل برنامه ریزی های دقیقی صورت 
می گرفت و با چشم اندازی 50 ساله به نیازهای 
شهر، زیرساخت های لازم تعریف و البته اجرا 
می شــدند بی شــک تاکنون باید شاهدروانی 
ترافیــک وســاخت پارکینگ هــای عظیم و 
متعددی در این محدوده می بودیم، ولی با توجه 
به شرایط موجود باید گفت که سرعت توسعه 
کند بوده و نتوانسته همپای نیازهای شهر باشد.

 نیاز همیشگی
وجود پارکینگ برای توقف خودرو را نمی توان 
به شرایط خاصی وابســته دانست و برهمین 
اساس نمی توان بهانه ای برای بی توجهی به این 
حوزه را پذیرفت، ولی آنچه مسلم است اینکه 
در ســال هایی که می شد با هزینه ای معمولی 
پارکینگ های بزرگی ساخت، اگر اندکی اهتمام 
بیشتر می شد امروز با مشکلات کمتری در این 
بخش مواجه بودیم و در سال های اخیر به دلیل 
گرانی حاکم بــر جامعه دیگر نمی توان انتظار 
داشت اتفاق خاصی در بخش پارکینگ سازی 
بیفتد و به اصطلاح برای سرمایه گذاران صرفه 
اقتصادی ندارد که میلیاردها تومان ســرمایه 
خود را صرف ســاخت محلی بکنند و بعد با 
500 یا 1000 تومان گرفتن از مردم، بخواهند 

سال ها منتظر بازگشت سرمایه خود بنشینند.

 نسخه های مختلف 
با بررســی اخبار این حوزه می بینیم در یک 

سیاســت های  گذشــته  دهه 
مدیریت  از ســوی  مختلفــی 
این  جبــران  بــرای  شــهری 
عقب ماندگی به اجرا درآمده و 
از مشوق ها برای سرمایه گذاری 
در این بخــش گرفته تا ادعای 
ســاخت پارکینــگ از محــل 
یا  خیابان ها  فــروش  درآمــد 
همان پارک حاشــیه ای، هیچ 
کدام به ســرانجام قابل قبولی 
نرســیده و شاهد تحولی اندک 
در این بخش نیســتیم.هرچند 

در دوره ای خــاص به دلایل مختلف شــاهد 
قدم هــای خوبــی نظیر ســاخت پارکینگ 
طبقاتی آســمان در محدوده مرکزی شــهر 
بودیــم، اما با تغییــر مدیریت ها و رویکردها 

دیگر شاهد تکرار موارد مشابه نبودیم.

 تصمیم های مقطعی 
در مقابل مدیــران و متولیان این حوزه برای 
جبران این نارســایی در سال های مختلف با 
برنامه های مقطعی ســعی در عادی ســازی 
شرایط داشــتند؛ به عنوان مثال در مقاطعی 
ورود خودروها به محدوده ای خاص را ممنوع 
کردنــد در دوره ای دیگــر محل هایی برای 
پارک خــودرو در نظر گرفتنــد و صاحبان 
خودرو یــا همان زائــران و مســافران را از 
طریــق اتوبوس های در نظر گرفته شــده به 
هســته مرکزی منتقــل می کردند.در برخی 
مواقع ورود خودروی مســافران آزاد شد و با 
اختصاص زمین های خالی به پارکینگ، سعی 
در مدیریت موضوع داشتند، ولی این مشکل 

همچنان وجود دارد.

 تصمیمی تکراری 
برای سال جاری 

با تمام این اوصاف 10 روز 
با آغاز تعطیلات  دیگر و 
نوروزی تردد در هســته 
مرکزی شــهر مشهد به 
بســیاری  ذهنی  چالش 
از مســافران و مجاوران 
تبدیل خواهد شد و شاهد 
تکرار صحنه های ناخوشی 
در کوچه پس کوچه های 
قدیمــی بافــت تاریخی 

مشهد خواهیم بود.
بنابراین به منظور اطلاع از آخرین تصمیمات 
متولیان این حوزه با مدیر روابط عمومی شرکت 
الیت به عنوان متولی پارکینگ های شهر مشهد 
تماس گرفتیــم و خواهان توضیحاتی در این 

خصوص شدیم.
فاطمی نســب گفت: از چنــد هفته موضوع 
پارکینگ در هسته مرکزی شهر در دستور کار 
شــرکت بوده و با طرح آن در شورا مجوز لازم 
برای تبدیل زمین های در تملک شهرداری به 

پارکینگ روباز را گرفته ایم.
وی افــزود: با بررســی میدانی کارشناســان 
شرکت، فضای پارک برای حدود 2000 خودرو 
شناسایی شد و در مرحله بعد درخواست صدور 
مجوز برای آماده ســازی آن ها به شــهرداری 
منطقــه ثامن داده شــد که با اعــلام آن ها 
مشخص شد بخشــی از این زمین ها با هدف 
تبدیل به پارکینگ به بخش خصوصی واگذار 
شده، ولی ما پیگیر مابقی زمین ها هستیم تا 
قبل از تعطیلات نوروزی آماده سازی آن ها به 

اتمام برسد.

وی ادامه داد: در حال حاضر در این محدوده 
بیــش از 2000 پارکینــگ غیرحاشــیه ای 
شــرکت الیت وجــود دارد و با احتســاب 
زمین های خالی که قرار اســت به پارکینگ 
موقت تبدیل شــوند به نظر می رسد حدود 
4500 فضای پارک در این محدوده مهیای 
خدمت رسانی به مسافران شود.با این وصف 
با توجه به نیاز بــالای محدوده مورد نظر به 
فضای پارکینگی، در حال رایزنی با آســتان 
قــدس رضوی برای در اختیــار گرفتن یک 
قطعه زمین در ابتدای خیابان دانش هستیم 
تا به محلی برای پارکینــگ موقت نوروزی 
تبدیل شود و همچنان که در سال گذشته با 
نظر ویژه تولیت محترم آستان قدس رضوی 
این اقدام صورت گرفت، امسال هم امیدوار به 

تحقق آن هستیم.
فاطمی نسب گفت: همچنین در حال بررسی راه 
حل های دیگری برای کاهش ورود خودروهای 
شخصی به محدوده مرکزی هستیم؛ به عنوان 
مثال با ایجاد پارک ســوارهایی در محورهای 
پرتردد منتهی به حرم مطهر، زائران و مجاوران 
خودروی خــود را در این پارکینگ ها متوقف 
نمایند و از سیستم حمل ونقل عمومی برای 

رسیدن به حرم مطهر استفاده کنند.

 کلام آخر
با توجه به تحولات اندک و البته کند صورت 
گرفته در این بخش به نظر می رسد مدیریت 
شــهری باید عزمی تمام عیار برای ســاخت 
پارکینگ در شهر مشهد و البته با نگاهی علمی 
را دستور کار قرار دهد تا با گذشت هر سال و 
افزایش تعداد خودروها شاهد کورتر شدن این 

گره نباشیم.

آب و هوا
 پیش بینی کاهش شدت ناپایداری های 

جوی در خراسان رضوی
قدس: هواشناســی خراســان رضوی اعلام کرد: بررســی 
نقشه های آینده  نگری و تصاویر ماهواره نشان  دهنده کاهش 
شــدت ناپایداری های جوی و ابرناکی آســمان از ظهر امروز 
است.بر این اســاس برای امروز یکشنبه اکثر مناطق استان 
قســمتی تا نیمه ابری با احتمال بارش، افزایش سرعت باد و 

کاهش ابر پیش بینی می شود.

خبر
 تحققوعدهاستانداردردوماه

  تمام روستاهای خراسان شمالی 
برقدار شد

بجنورد- خبرنگار قدس: با تأکید و پیگیری مستمر استاندار 
خراسان شــمالی در دو ماه گذشته، عملیات برق رسانی به 

2۳ روستا و آبادی باقیمانده این استان به پایان رسید.
سیزدهم دی ماه امسال بود که محمدعلی شجاعی، استاندار 
در سفر به شهرســتان فاروج، دو دستور عملیاتی ویژه صادر 
کرد؛ نخســت اینکه به متولیان تأکید کرد طی یک ماه، تمام 
بخاری های نفتی و غیراستاندارد از مدارس استان برچیده شود 
و دوم اینکه تمام روستاها و آبادی های استان که هنوز برق دار 
نشده اند، تا قبل از پایان سال جاری برق رسانی شود.بلافاصله 
پس از آن بود که ســتاد ویژه جمــع آوری بخاری های نفتی 
مدارس و برق رسانی روستاهای استان تشکیل شد و با هم افزایی 
و تجمیع منابع دستگاه های مختلف، برای تحقق این مصوبات 
در بازه های زمانی مقــرر، برنامه های عملیاتی به اجرا درآمد.

پیگیری های مقام عالی دولت در خراسان شمالی به این منجر 
شد که در آستانه دهه فجر و چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی، جشن برچیده شدن بخاری های نفتی مدارس سراسر 
اســتان برگزار شــد.اکنون نیز مدیرعامل شرکت توزیع برق 
خراسان شمالی از پایان عملیات برق رسانی 2۳ آبادی این استان 
طبق دستور استاندار خبر داده است. به گفته علیرضا صبوری، 
۳5۷ خانوار ســاکن این آبادی ها از این طرح منتفع شده اند.

رئیسمنابعطبیعیبشرویه:
  مهار شن های روان نیازمند

 اعتبارات ویژه است
بشــرویه ـ خبرنگارقدس: رئیس اداره منابع طبیعی و 
آبخیزداری بشرویه گفت: مهار شن های روان نیازمند اعتبارات 
ویژه اســت.محمدرضا رفیعی در حاشیه بازدید مسئولان از 
طرح های بیابان زدایی شهرستان که به مناسبت هفته منابع 
طبیعی انجام شد، افزود:طرح بیابان زدایی در ریگ از جمله 
طرح های مهم در این منطقه اســت که با توجه به وجود سه 
کانون فرســایش بادی از اهمیت بالایی برخوردار است و با 
توجه به خشکسالی های پی در پی، برای حفاظت، نگهداری 
و جلوگیری از شــن های روان بویژه آبیاری نیازمند اعتبارات 
ویژه ای است. وی یادآور شد: اجرای طرح خاص بیابان زدایی 
در زمینــه نهال کاری همراه با 6 مرحلــه مراقبت و آبیاری، 
حفاظت و قرق توسط پیمانکاران این اداره به مساحت ۳80 
هکتار عملیاتی شد که بیش از 2۷0 میلیون تومان از محل 
منابع ملی هزینه داشــته اســت. وی اظهار کرد: به ازای هر 
هکتــار نهال کاری در منطقه ریگ بشــرویه میانگین 120 
کیلوگرم علوفه خشــک تولید می شــود که در یک منطقه 
بیابانی ارزش بالایی دارد و منفعت آن برای بهره برداران محلی 
و دامداران شهرستان است. شایان ذکراست که در پایان این 
بازدید آخوندی، معاون اداره کل منابع طبیعی اســتان هم 
ضمن تقدیر و تشــکر از عملکرد مدیریت و پرسنل بشرویه 
کــه در اجرای این طرح موفــق بوده اند به اهمیت این طرح 
اشــاره کرد و برای تأمین و اختصاص اعتبــار قول داد. وی 
گفت: خوشبختانه شهرستان بشــرویه در جذب اعتبارات از 

شهرستان های نمونه استان است.

مدیرعاملشرکتعمرانشهرجدیدگلبهار:
   افتتاح نشدن مسکن مهرتوسط وزیر 

راه و شهرسازی کذب است
ایرنا: مدیرعامل شرکت عمران شهرجدید گلبهار گفت: برخی 
اخبار مبنی بر افتتاح نشدن پروژه 1011 واحدی مسکن مهر 
در سفر 16 اسفند ماه جاری وزیر راه و شهرسازی به این شهر 
جدید کذب اســت. وزیر راه و شهرسازی که پنجشنبه پیش 
طی سفری یک روزه به خراسان رضوی در مراسم بهره برداری 
1011 واحد مسکن مهر شهر جدید گلبهار حضور یافته بود 
به نحوه ساخت برخی واحدهای این طرح ایراد گرفت. بر این 
اساس برخی رسانه ها در18 اسفند به همین موضوع پرداخته و 
آن را »افتتاح نکردن مسکن مهر معیوب گلبهار از سوی وزیر« 
قلمداد کردند. مدیرعامل شرکت عمران شهرجدید گلبهار دیروز 
صحت این خبر را تکذیب و بیان کرد: وزیر راه و شهرسازی روز 
پنجشنبه گذشته کل واحدهای تعیین شده شامل 1011 واحد 
مسکونی طرح مسکن مهر در این محدوده را افتتاح کرد. هومن 
گریوانی افزود: محمد اسلامی هنگام افتتاح یکی از بلوک های 
مسکن مهر شــهرجدید گلبهار وضعیت نازک کاری یکی از 
واحدهــا را مورد ایراد قرار داد. بلافاصله پیمانکار آن فراخوانده 
و نســبت به ایرادات توجیه شــد. وزیر راه و شهرسازی وی را 
مکلف کرد تا پایان سال نواقص مربوط به واحدهای مسکن مهر 
را برطرف و تحویل متقاضیان دهد. مدیرعامل شرکت عمران 
شهرجدید گلبهار همچنین گفت: این واحد مسکونی مربوط 
به تعاونی مســکن مهر اســت و تعهدات شرکت عمران شهر 
جدید گلبهار نسبت به پروژه مسکن مهر در این شهر به پایان 
رســیده و هیچ تعهدی در خصوص تعاونی ها ندارد.مدیرعامل 
شرکت عمران شهرجدید گلبهار گفت: این شرکت تعهد خود 
را در خصوص مســکن مهر به پایان رسانده و تنها برای اینکه 
شهر سامان یابد به شــرکت های تعاونی های مسکن مهر در 

شتاب بخشی به ساخت واحدها کمک می کند.

  کشف محموله 2/5 میلیاردی اقلام 
دندانپزشکي قاچاق از دو تبعه خارجي

قدس: فرمانده انتظامي خراســان رضوي از کشف محموله 
2 میلیارد و 500 میلیون ریالي اقلام دندانپزشــکي قاچاق و 
دستگیري دو تبعه خارجي خبر داد. سردار محمد کاظم تقوي 
گفت: تیم هاي مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهي تربت 
جام هنگام کنترل خودروهاي عبوري در ایســت و بازرسي 
شــهید عزتي این شهرستان، به یک خودروي سواري سوناتا 
که دو تبعه خارجي سرنشــین آن بودند، مشکوک شدند.وی 
افزود: در بازرسي از این خودرو که به مقصد مشهد در حرکت 
بود، 54 قوطی پودر پانسمان دندان و 40 قوطی سرب دندان 
قاچاق که اسناد و مدارک گمرکي نداشت، کشف شد.براساس 
بررسي هاي کارشناسي اولیه ارزش ریالي محموله کشف شده 
2 میلیارد و 500 میلیون ریال برآورد شده است و متهمان با 
دستور مقام قضایي براي سیر مراحل قانوني تحویل کارآگاهان 

پلیس آگاهی استان شده اند.

  کشف داروهاي غیرمجاز در نیشابور
نیشــابور- خبرنگار قدس: فرمانده انتظامي شهرستان 
نیشابور از کشف یک میلیارد و 50 میلیون ریال انواع قرص و 

داروي غیرمجاز در این شهرستان خبر داد.
سرهنگ حسین دهقان پور اظهار کرد: در پی دریافت خبری 
مبني بر توزیع گسترده انواع قرص هاي غیرمجاز توسط فردی 
سودجو در سطح شهر نیشــابور، بلافاصله پیگیری موضوع 
در دســتور کار پلیس قرار گرفت.وی افزود: کارآگاهان دایره 
مبــارزه با قاچاق کالا پلیس آگاهــی پس از انجام تحقیقات 
لازم و اطمینان از صحت موضوع این فرد را شناسایي و پس 
از هماهنگي قضایي وي را دســتگیر کردند.وی تصریح کرد: 
مأموران در بازرسي از مخفیگاه متهم 168۷ عدد انواع قرص 
و شربت های غیرمجاز که بنا بر نظر کارشناسان یک میلیارد و 

50 میلیون ریال ارزش گذاری شده را کشف کردند.

  توقیف اتوبوس با 1000 لیتر سوخت قاچاق

بجنورد- خبرنگار قدس: فرمانده انتظامی شهرستان بجنورد 
از کشف 1000 لیتر ســوخت قاچاق و توقیف یک دستگاه 
اتوبوس خبر داد. سرهنگ علی پاکدل اظهار داشت: مأموران 
انتظامی پاسگاه اسدلی و یگان امداد شهرستان دراجرای طرح 
برخورد با پدیده شوم قاچاق به یک دستگاه اتوبوس مشکوک 
و آن را توقیف کردند.وی با بیان اینکه اتوبوس از مقصد گنبد 
به زاهــدان در حرکت بود، تصریح کرد: مأموران انتظامی در 
بازرسی از اتوبوس مقدار 1000 لیتر سوخت گازوئیل قاچاق 
را کشف و ضبط کردند.سرهنگ پاکدل با اشاره به اینکه طرح 
برخــورد با مخلان نظم و امنیت بویــژه برخورد با قاچاق در 
دستور کار مأموران به صورت مستمر قرار دارد، گفت: در این 
راستا یک نفر دستگیر و خودرو نیز توقیف شد.فرمانده انتظامي 
بجنورد خاطرنشان کرد: راننده پس از تشکیل و تکمیل پرونده 

جهت سیر مراحل قانونی تحویل مقامات قضایی شد.

  دستگیری سارقان سابقه دار در اسفراین
اســفراین- خبرنگار قدس: فرمانده انتظامی شهرستان 
اسفراین از دستگیری دو سارق منزل و موتورسیکلت با 6 فقره 
سرقت خبر داد. ســرهنگ جاوید مهری در تشریح جزئیات 
این خبر گفت: در پی افزایش وقوع سرقت های خرد درحوزه 
انتظامي شهر صفي آباد و ایجاد نارضایتي در بین شهروندان 
موضوع به صورت ویژه در دســتورکار مأموران دایره مبارزه با 
سرقت پلیس آگاهی قرار گرفت.این مقام انتظامی با اشاره به 
اینکه مأموران با فعال نمودن منابع، مخبرین و رصد متهمان 
ســابقه دار آزاد شــده از زندان موفق به شناســایی دو نفر از 
سارقان شدند.وی افزود: با توجه به اینکه سارقان اعتیاد شدید 
به موادمخدر صنعتی داشتند، مأموران با اخذ نیابت قضایی در 
یک عملیات ضربتی غافلگیرانه متهمان را شناســایی و پس 
از دســتگیری به مقر انتظامی انتقال دادند.فرمانده انتظامی 
شهرستان اسفراین با اشاره به اینکه متهمان در بازجویی های 
فنی مأموران پلیــس آگاهی و مواجهه با شــکات، دلایل و 
مدارک موجود لب به اعتراف گشودند، تصریح کرد: متهمان 
به دو فقره سرقت منزل و سرقت چهاردستگاه موتورسیکلت 
اعتراف کردند که پــس از تکمیل پرونده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مراجع قضایی شدند.

  هلاکت 2 قاچاقچي توسط مرزبانان 
خراسان رضوي

قدس: فرمانده مرزباني اســتان خراســان رضوي از هلاکت 
دو قاچاقچي و کشف مواد افیوني توسط مرزبانان هنگ تایباد 
خبر داد.ســردارجان نثار گفت: در راســتاي برخورد قاطع با 
قاچاقچیــان موادمخدر و جلوگیري از تجاوزات غیرقانوني به 
کشور، مرزبانان این فرماندهي موفق شدند از ورود مقادیری 
مواد مخدر به کشــور جلوگیري نماینــد.وي افزود: مرزبانان 
این فرماندهي در هنگ تایباد در مســیرهاي احتمالي ورود 
قاچاقچیان کمین نموده و در نهایت در عملیاتي با آن ها درگیر 
مي شوند که در این درگیري دو نفر از قاچاقچیان مواد مخدر 
به هلاکت رســیده و ما بقي آن ها به آن ســوي مرز متواري 
شــدند.وی تصریح کرد: مأموران در پاکسازي محل درگیري 
بیش از 18 کیلوگرم مواد مخدر از نوع تریاک را کشف کردند.
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مدیرعامل شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی:

پایان راه مصرف بیمارگونه آب، جهنم بی آبی است

خبر

منطقه ای  آب  شــرکت  مدیرعامل  قدس: 
خراسان رضوی گفت: اسراف بیمار گونه آب 
در این ســرزمین کم آب، پایانی جز جهنم 
بی آبی و سرزمینی خشک و سوخته نیست 

پس باید آب را به اندازه مصرف کنیم. 
علایــی که در جلســه مشــترک با هیئت 
مدیره انجمن آب کشــاورزان شهرســتان 
چناران سخن می گفت با اشاره بر اهمیت و 
ضرورت همفکری و همکاری با کشاورزان و 
تشکل های قانونی مردمی، افزود: باید این آب 
و خاک مقدس را از بحران ویرانگر و مرگبار 
آب نجات دهیم. راه نجات، رسیدن به درک و 
برداشت و زبان مشترکی از آب و چالش های 

پیش رو و مدیریت مصرف است.
وی با اشــاره به اینکه باید مســئله آب را به 
دغدغه هر خراســانی تبدیــل کنیم و طرح 
همیــاران آب را، همیــاری همــگان برای 
مصرف بجا و به مقــدار آب و به میزانی که 
خداوند هرسال با بارش به ما می بخشد تصور 
کنیم، افزود: نخســتین گام برای نجات آب 
و ســازگاری با کم آبی این است که با مردم 
و کشاورزان دلســوزمان رو راست و درست 
و پاک باشــیم. حرف ها و گلایه هایشــان را 

بشنویم. برای خود شأنی جز خدمت بی منت 
بــه مردم عزیزمان نشناســیم، با عملکردی 
شفاف و پاک پاسخگو به مردم و دستگاه های 
نظارتی باشیم و درد و گرفتاری و مشکلات 
مردم را درد و مسئله خود بدانیم و برای رفع 
و حلش برنامه داشته باشــیم و دراین راه از 

هیچ کوششی دریغ نکنیم. 
علایی با اشاره به اینکه قانون ملی کردن آب 
در سال 1۳45، آب را دولتی کرد، گفت: در 
ایران از سپیده دم تاریخ آب ملی بوده است. 
در 8000 سال نهادهای مردمی با مدیریتی 
مردمی، ســاده، ارزان، پــاک و موفق، بدون 
درآمدهای نفتی، چرخ زندگی خود و دولت ها 
را به خوبی چرخانده و در مدیریت آب سرآمد 
جهانیان بوده اند. در سال 1۳45 آب را دولتی 
کردند. مردم و نهادهای مردمی را از مدیریت 
آب حذف کردند، اقتصاد آب را از بین بردند 
و مدیریت دولتی ناکارآمد، پرهزینه، جدای 
از مــردم و درگیر کاغذبازی و رئیس بازی را 
جایگزین مدیریت هــای مردمی کردند. این 
روند به اعتماد مردم و سرمایه های اجتماعی 
بشدت آســیب زد و اقتصاد دولتی و ناموفق 
و ناپــاک نفتی را به جــای اقتصاد مقاومتی 

و مردمــی نشــاند. مدیرعامل شــرکت آب 
منطقه ای خراســان رضــوی تصریح کرد: 
تشکل های کشاورزی و مردم باید کمک کنند 
تــا چاه غیرمجاز حفر نشــود و با کمک هم 
چاه های غیرمجــاز را پر کنیم، بر روی همه 
چاه ها کنتور حجمی نصب شــود و مالکان 
همه چاه ها آب را به میزان مجاز اعلام شده 
در پروانه های بهره برداری برداشــت کنند و 
بتوانیم تا ســال 1405 حجم اضافه برداشت 
از آبخوان های زیرزمینی استان، حدود 1100 
میلیون متر مکعب در سال را صفر کنیم. وی 

تصریح کرد: شــرکت آب نیز در ۳4 دشت 
ممنوع و بحرانی استان یک قطره آب جدید 
را برای هیچ مصرفی تخصیص نخواهد داد. 
آب لازم برای توســعه صنعــت و خدمات و 
تأمین آب شرب و بهداشت شهرها و روستاها 
با مدیریت مصرف، افزایش بهره وری از آب و 
استفاده چند باره از آن تأمین خواهد شد. اگر 
با اجرای همه این راه ها باز هم این بخش ها 
نیاز به آب جدیدی داشته باشند باید با بهای 
منطقی از کشــاورزان بخرند. مــا هم برای 

اصلاح مصرف همکاری خواهیم کرد. 

وجود پارکینگ برای 
توقف خودرو را 

نمی توان به شرایط 
خاصی وابسته دانست و 

برهمین اساس نمی توان 
بهانه ای برای بی توجهی 
به این حوزه را پذیرفت

بــرش

س
قد

- 
می

اش
 ه

ید
حم

د 
سی

س: 
عک

قدس: در جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی خراسان رضوی، 
۷ تفاهمنامه با معین های اقتصاد مقاومتی جوین به امضا رســید.
در جریان ســفر استاندار خراســان رضوی به شهرستان جوین،۷ 
تفاهمنامه معین اقتصاد مقاومتی برای توسعه بخش های مختلف 
این شهرستان به امضا رســید.بنا بر تفاهمنامه های منعقد شده، 
هلدینگ پارسیان به عنوان معین اقتصاد مقاومتی شهرستان جوین، 
سپاه جوین معین توسعه بخش از روستاهای جوین، شرکت جمکو 
توسعه محلی و سرمایه گذاری 6 روستا، شرکت سالار دشت جوین، 
معین توسعه بخشی از روستاهای جوین، شرکت پسته کاران طلای 
خندان، معین توسعه سه روســتا، مؤسسات بنی هاشم محوریت 
توسعه هفت روستا، شرکت تعاونی استقلال بخشی از روستاهای 
جوین را برعهده گرفتند.تفاهمنامه معین های اقتصادی مقاومتی 
شهرســتان جوین به امضای استاندار خراسان رضوی، امام جمعه، 

نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی و رئیس دادگستری 
شهرســتان رسید.همچنین علاوه بر امضای تفاهمنامه معین های 
اقتصادی شهرستان جوین، هفت تفاهم سرمایه گذاری امضا شد که 
پیش بینی می شود نزدیک به 1018 شغل را ایجاد کند. در راستای 
مدل مثلث توسعه اقتصادی در استان خراسان رضوی 12 منطقه 
ایجاد شده اســت که جوین، جغتای، داورزن و خوشاب به عنوان 
منطقه 6 در نظر گرفته شده است.فرماندار شهرستان جوین در این 
جلســه با بیان اینکه در مدل توسعه اقتصاد مقاومتی توانمندی و 
خود باوری وجود دارد، گفت: خوشــحالیم که این مدل در جوین 
اجرایی می شود.حســین جمشیدی افزود: خوشــحالیم امروز با 
مساعدت استاندار مدل توسعه اقتصادی در استان و در شهرستان 
ما اجرایی می شود که در برنامه ریزی های صورت گرفته شهرستان 
جوین منطقه 6 محســوب می شــود.وی بیان کرد: با وجود همه 

سرمایه گذاری هایی که تاکنون صورت گرفته است، امروز مهم ترین 
مشکل خراسان رضوی توسعه اقتصادی و اشتغال است. وی با اشاره 
به اینکه شهرستان جوین 58 هزار نفر جمعیت دارد، اضافه کرد: ما 
کلکسیونی از موهبت ها از جمله در حوزه صنعت و کشاورزی هستیم 
امــا در عین حال تمام تلاش ما این بوده که به بخش اقتصادی در 
شهرستان توجه ویژه شود برای همین در خصوص رفع مشکلات 
واحد های تولیدی کوشش فراوان شده است.استاندار خراسان رضوی 
در جریان ســفر خود به شهرستان جوین، از  کارخانه پارس فولاد 
سبزوارنیز بازدید کرد.علیرضا رزم حسینی در سفر شهرستانی خود 
به جوین از کارخانه پارس فــولاد بازدید کرد.کارخانه پارس فولاد 
در منطقه جوین به منظور مدیریت و توســعه کارخانه های آهن 
اسفنجی، فولاد سازی و ماشین ریخته گری با ظرفیت هر واحد 800 
هزار تن در فاز اول در خرداد ماه ســال ۹4 تأســیس شده است.

باامضایانعقاد۷تفاهمنامهمعیناقتصادیدراینشهرستانصورتمیگیرد

ایجاد1000 شغل جدید در جوین
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